
www.dfs.no

Skyttertinget 2009 • Evje
Protokoll

25447 Protokoll Skyttertinget 2009:Layout 1  22-10-09  07:56  Side 1



Skyttertinget 2009 - Protokoll

25447 Protokoll Skyttertinget 2009:Layout 1  22-10-09  07:56  Side 2



Det frivillige Skyttervesen

3

Skyttertinget 2009
Protokoll

Norges Skytterstyre holdt ordinært Skytterting i Evje på Revsnes Hotell,
den 30.-31. juli 2009

Norges Skytterstyre:

Hans O. Kveli, president
Sindre Undseth, visepresident
Jarle Tvinnereim, styremedlem
Jon G. Hofstad, styremedlem
Henning Ivarrud, styremedlem
Janne Kornbrekke, styremedlem
Morten Bjerknæs, styremedlem

Fungerende GIHV Ketil Olsen, styremedlem, ikke til stede

Administrasjonen:
Kurt Arne Berglund, generalsekretær
Terje Vestvik, ass. generalsekretær

Møtedirigenter:
Inge Hoff

Svein Furuseth
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Skyttersamlagenes representanter:

1. Agder: Steinar Paulsen
2. Akershus: Jarle Gården
3. Aust-Agder: Olav K.Vaaje
4. Aust-Finnmark: Reidar Hoel
7. Drammen: Gunnar Orre
8. Follo: Jan Håkon Hensel
9. Fosen: Asbjørn Hårstad
10. Gauldal: Jan Håvard Refsethås
11.Telemark: Dag Skarpodde
12. Gudbrandsdal: Pål Dalhaug
13. Hallingdal: Torstein Brøto
14. Hardanger og Voss: Jostein Bjørke
15. Hedmark: Hilde Lang-Ree
16. Hitra og Frøya: Johs. Håvik
17. Hordaland: Oddbjørn Meland
18. Inntrøndelag: Per Gunnar Tønne
19. Lofoten: Halvard Schjølberg
20. Namdal: Roger Larsen
21. Nordfjord: Leiv Reksten
22. Nordmør: Ola Krogstad
23. Nord-Østerdal: Iver Nymoen
24. Numedal: John Melvin Tveiten
25. Ofoten: Magne Skogås
26. Opland: John Arild Knapp
27. Oslo: Lars Johan Hereid
28. Rana: Svein Abelsen
29. Ringerike: Unni Bjarkøy
30. Rogaland: Jens Sverre Knutsen
31. Romsdal: Heidi Skaug
32. Salten: Espen Kirkesæther
34. Sogn Indre: Jørn Njøs
35. Sogn Ytre Asbjørn Massnes
36. Solør: Hans-Peter Jacobsen
37. Sunnfjord: Toralf Årdal
38. Sunnhordland: Einar Vorland
39. Sunnmør: Kåre Midthaug
40. Søre Sunnmøre: Rolf-Henning Hide
41.Troms: Svein-Erik Rognli
42. Uttrøndelag: Ivar Otto Husby
43.Valdres: Hans Kvedalen
44.Vefsn: Gunnbjørn Fagervik
45.Vest-Agder: Audun Rossevatn
46.Vesterålen: Asbjørn Andersen
47.Vest-Finnmark: Kurt Maurstad
48.Vestfold: Tom Knudsen
49.Vest-Telemark: Audun Trovatn
50. Østerdal: Åge Gjerstad
51. Østfold: Sten Morgan Stang
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Sakliste

1. Skyttertingets konstituering

2. Norges Skytterstyres årsmelding 2008

3. Årsregnskap for 2008 med årsberetning

4. Søknad om tildeling av LS 2013

5. Utvidelse av Rådgivende utvalg med aktiv skytter valgt av landslagsskytterne

6. Nye Doping- og straffebestemmelser

7. Kaliber 5,56

8. Forslag om nytt klassesystem for ungdomsklassene

9. Forslag om endring av tid og sted for Skyttertinget

10. Forslag om endring av regenttitler på Landsskytterstevnet

11. HK 416 - Forsvarets angrepsrifle -bruk i DFS

12. Forslag om endring av premierte serier i DFS

13. Nye trofeer i ungdomsklassene i DFS

14. Forslag om innføring av prestasjons-/aktivitetsmedalje

15. Angående NIF sitt vedtak om obligatorisk politiattest for tillitsvalgte som har ansvarsforhold i
forhold til barn og ungdom

16. Forslag om offisielt NM og landsdelskretsstevner på 15 meter

17. Tidspunkt for klassesetting

18. Forslag om å innkreve arrangementsavgift ved forhåndspåmelding og manglende frammøte

19. Forslag om resolusjon fra Skyttertinget vedrørende moms

20. Forslag om endring av rangering av NM felt

21. Forslag om generell endring rangering i baneskyting

22. Endring av tidspunkt for landsdelskretsstevner og samlagsstevner

23. Forslag om endring av bekledningsreglementet for aspirantklassen

24. Budsjettsøknad for offentlige midler 2011

25. Budsjett for private midler 2010

26. Valg
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Sak 1. Skyttertingets konstituering

a) Åpning ved Presidenten i Norges Skytterstyre
b) Opprop
c) Godkjenning av innkallelse og saksliste

President i Norges Skytterstyre, Hans O. Kveli, ønsket tingrepresentanter og gjester velkommen. Forsamlingen sang deret-
ter kongesangen unisont.

Presidenten overlot deretter ordet til tingdirigentene, Inge Hoff og Svein Furuseth. Skyttertingets sekretær,Terje Vestvik,
foretok opprop. Alle 48 skyttersamlag møtte. Fungerende GIHV, Ketil Olsen,møtte ikke. Det var således 55 stemmeberetti-
gede representanter.

Samlagsleder i Troms, Svein-Erik Rognli, hadde innspill hvor han mente at sakslisten var for lang, og at flere saker kunne
vært delegert til Norges Skytterstyre.

Innkalling og saksliste ble deretter enstemmig godkjent.

Til tellekorps ble valgt: Audun Rossevatn og Asbjørn Andersen.

Til å underskrive protokollen ble valgt: Roger Larsen og Iver Nymoen.

Skyttertinget mintes Svein Ringdal, tidligere assisterende generalsekretær og redaktør i Norsk Skyttertidende.

President, Hans O. Kveli, holdt deretter tale til Skyttertinget. Kveli i den forbindelse om Skyttertingets godkjennelse til å
sende telegram fra Skyttertinget til DFS sin høye beskytter, Kong Harald.

Leder for hovedkomiteen under Landsskytterstevnet 2009, Leif Fjerdingstad, ønsket velkommen til Evje. Han redegjorde
spesielt for tiltak for å forhindre utbrudd av svineinfluensa under arrangementet.

Leder for Landsrådet for Heimevernet og visepresident i Norges Skytterforbund, Jan Tore Berg-Knutsen, hilste fra
Landsrådet og Norges Skytterforbund. Han redegjorde videre for samarbeidsmuligheter organisasjonene i mellom.

President i Norges Skiskytterforbund,Tore Bøygard, hilste fra Norges Skiskytterforbund

President i Norges Jeger og Fiskeforbund,Torstein Moland, hilste Skyttertinget.

Generalsekretær, Kurt Arne Berglund, orienterte til slutt om praktiske opplysninger i forbindelse med Skyttertingets
gjennomføring.

Sak 2.Norges Skytterstyres årsmelding 2008

Årsmelding for 2008 var vedlagt Skyttertingsdokumentet og inntatt i Det frivillige Skyttervesens årbok.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Årsmelding for 2008 godkjennes.

Hans O. Kveli redegjorde for årsmeldingen fra Norges Skytterstyre.

Følgende hadde ordet: Skarpodde.
Vedtak:

Årsmeldingen for 2008 godkjennes. Enstemmig vedtatt.
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Sak 3. Årsregnskap for 2008 med årsberetning

Følgende regnskap for 2008 med årsresultat kr -493.577 og årsberetning i henhold til regnskapsloven legges fram for
Skyttertinget 2009.

ÅRSBERETNING 2008 AVGITT I HENHOLD TIL REGNSKAPSLOVEN

Det frivillige Skyttervesen (DFS) er en ideell, frivillig, landsomfattende organisasjon opprettet av Stortinget i 1892 med
formål å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og derved dyktiggjøre det for landets forsvar.

Virksomheten skjer i skytterlagene (ca 860) over hele landet etter retningslinjer gitt av Stortinget, Skyttertinget og Norges
Skytterstyre,med en utøvende administrasjon plassert ved Skytterkontoret i Oslo. Den daglige sentrale virksomhet er
basert på årlig bevilgning til DFS over Forsvarsbudsjettets kap. 1719.

DFS har en egen salgsavdeling hvor våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler omsettes. Annet hvert år har DFS et
landslotteri. Inntektene fra denne virksomheten dekker en del utgifter som ikke kan belastes det regnskapet som viser
bruk av bevilgningen gitt over Forsvarsbudsjettet. Dessuten brukes inntektene fra denne virksomheten til å dekke rene
organisasjonsmessige utgifter på områder hvor aktiviteten er blitt større enn forutsatt, og bevilgningen over
Forsvarsbudsjettet ikke strekker til. Den totale omsetningen er økt med ca 4,6 mill i forhold til 2007-regnskapet.
Årsaken til dette er i første rekke landslotteriet 2008,men også omsetningsøkning i salgsavdelingen samt økning i det
offentlige tilskuddet har bidratt til denne omsetningsøkningen.

Årsresultatet er på – 493.577 kroner. Underskuddet skyldes i første rekke bruk av private midler på tiltak som fremmer
organisasjonens formål gjennom bruk av tidligere års lotterioverskudd innenfor områdene ungdomsarbeid og utdanning,
utvikling og utsending av sikkerhetspakke til skytebaner samt finansiering av utvikling av elektronisk feltskytings-
materiell. Det er i tillegg brukt et betydelig beløp av private midler for å kunne opprettholde ammunisjonsbidragssatsene i
2008. Underskuddet har ført til at organisasjonens frie egenkapital er redusert til under 10 mill kroner. Den er fortsatt på et
forsvarlig nivå ut fra det ansvaret organisasjonen har som arbeidsgiver.

Norges Skytterstyre mener at årsregnskapet gir et rettvisende bilde av Det frivillige Skyttervesens eiendeler og gjeld,
finansielle stilling og resultat. Fortsatt drift av organisa-sjonens virksomhet er lagt til grunn for regnskapet, da styret anser
at forutsetningen for fortsatt drift av den sentrale virksomheten er til stede.

Arbeidsmiljøet ved Skytterkontoret er sikret gjennom internkontroll for å ta vare på helse,miljø og sikkerhet. Et eget
verneombud sørger for at de pålagte kontrollrutiner blir fulgt. Skytterkontoret er tilknyttet bedriftslegeordning.

På Skytterkontoret jobber det 3 kvinner og 12 menn. Ingen av de ansatte jobber deltid. Gjennomsnittslønnen for alle
ansatte er kr 433.000. Gjennomsnittslønnen til kvinnene er noe lavere enn for mannlige ansatte, noe som begrunnes i at 2
av de 3 kvinnelige ansatte er ansatt i kontorstøttefunksjoner. Generalsekretær og assisterende generalsekretær, som utgjør
Skytterkontorets ledelse, er begge menn. Alle stillinger på Skytterkontoret har sin egen stillingskode etter Statens
Lønnsplanhefte, og følgelig en fast lønnsramme.Dette momentet er viktig for å fremme likestilling mellom kjønnene på
Skytterkontoret.

Andelen kvinner blant de voksne aktive skytterne utgjorde i 2008 ca 10 %, og andelen synes å være økende, og i hele
organisasjonen jobbes det for å få større kvinneandel i tillitsmanns-apparatet på alle nivåer. DFS har kvinnerepresentasjon
i Norges Skytterstyre.Ved framtidige stillingsutlysninger på Skytterkontoret vil kvinner bli oppfordret til å søke.

Det har ikke vært alvorlige skader eller ulykker som har rammet de ansatte i 2008. Sykefraværet ved Skytterkontoret
utgjorde 5,7 % av den ordinære arbeidstiden.

Det frivillige Skyttervesen har i 2008 vært involvert i forskning og utvikling innenfor følgende områder:

• Utprøving av nyvinninger hva angår støydempingsmetoder for standplasser.
• Deltakelse i prosjekter med formål å undersøke skadeomfanget av eventuell avrenning av tungmetaller fra

kulefanger på skytebane.
• Utvikling av presisjonsvåpen og ammunisjon i nytt kaliber 5.56.
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• Utvikling og oppgradering av utdannings- og støttemateriell for tillitsvalgte.
• Utvikling og oppgradering av administrative verktøy til bruk i skytterlag og skyttersamlag, herunder

administrasjonsprogramvare, web-portal og web-shop.

Organisasjonens virksomhet påvirker det ytre miljøet på to hovedområder:
Gjennom salgsvirksomheten gjør en seg nytte av de transport- og distribusjonstilbud som finnes i samfunnet, og aktivite-
ten i skytterlagene påvirker det ytre miljø, vesentlig i form av støy. Disse forholdene er regulert gjennom
Forurensningsloven og tilhørende konsesjonsbestemmelser.
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REGNSKAP PRIVATE OG OFFENTLIGE MIDLER
Resultatregnskap 2008

DRIFTSINNTEKTER Noter 2008 2007

Salgsinntekter 3,4,5 27 399 816 26 533 678

Abonnementsinntekter 4 1 836 086 1 659 731

Offentlige tilskudd 2 31 289 161 30 731 979

Andre driftsinntekter 128 120

Salgsinntekter landslotteriet 6 3 042 620

Sum driftsinntekter 63 567 683 59 053 508

DRIFTSKOSTNADER

Varekostnad 1 24 568 783 23 359 923

Lønnskostnad 1,13 9 993 338 8 300 998

Avskrivning varige driftsmidler 1 47 417

Annen driftskostnad 1 17 527 670 14 196 691

Utbetalte tilskudd 1 12 579 171 15 691 855

Sum driftskostnad 64 716 379 61 549 467

NETTO TIL/FRA OFFENTLIGE MIDLER

Overførte offentlige midler til neste år 2,16 -1 085 762 -959 707

Overførte offentlige midler fra tidligere år 2,16 959 707 1 874 771

DRIFTSRESULTAT PRIVATE MIDLER -1 274 751 -1 580 895

FINANSINNTEKTER OG FINANSKOSTNADER

Sum finansinntekter 781 930 594 218

Sum finanskostnader 756 912

Resultat av finansposter 781 174 593 306

ÅRSRESULTAT -493 577 -987 589

Endring i egenkapitalen:

Egenkapital med lovpålagte restriksjoner

Overførte midler DFSU -17 650

Rekrutteringsfremmende tiltak 8 -334 219 -598 487

Markedsføring info -393 500

Skytebanesikkerhet 8 -554 744

Felt-/Skifelt 8 -167 813 -218 863

Landslotteriet 2008 6 773 341

Egenkapital med selvpålagte restriksjoner

Overførte midler DFS Trygdefondet 15 -22 361 -21 514

Annen egenkapital

Fra fri egenkapital -187 781 262 425

Sum -493 577 -987 589
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
BALANSE PR 31.12.2008

EIENDELER Noter 2008 2007

ANLEGGSMIDLER

Varige driftsmidler

Driftsløsøre, inventar, kontormaskiner 10 116 295

Sum varige driftsmidler 116 295

Finansielle anleggsmidler

Lånefinansiering reservedelslager 11 500 000 500 000

Sum finansielle anleggsmidler 500 000 500 000

SUM ANLEGGSMIDLER 616 295 500 000

OMLØPSMIDLER

Varer 12 7 231 583 6 680 992

Fordringer

Kundefordringer 2 652 639 2 225 078

Andre kortsiktige fordringer 12 830 088 899 037

Sum fordringer 3 482 726 3 124 115

Bankinnskudd, kontanter og lignende 14 12 973 844 11 618 185

SUM OMLØPSMIDLER 23 688 154 21 423 292

SUM EIENDELER 24 304 449 21 923 292

BALANSE 31.12.2008

Noter 2008 2007

EGENKAPITAL OG GJELD

EGENKAPITAL

Med lovpålagte restriksjoner

Rekrutteringsfremmende tiltak 8 408 256 742 475

Felt-/skifelt 8 1 096 030 1 263 843

Skytebanesikkerhet 8 49 662 604 406

Markedsføring/informasjon 82 544 82 544

Landslotteriet 2008 6 773 341

Sum 2 409 833 2 693 268

Med selvpålagte restriksjoner

DFS Trygdefondet 15 592 529 614 890

Sum 592 529 614 890
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
BALANSE PR 31.12.2008

EIENDELER Noter 2008 2007

Annen egenkapital

Fri egenkapital 9 928 267 10 116 048

Sum 9 928 267 10 116 048

SUM EGENKAPITAL 12 930 629 13 424 206

GJELD

Kortsiktig gjeld

Ubenyttet offentlige midler 16 1 159 136 959 707

Leverandørgjeld 6 773 545 5 208 736

Skyldig offentlige avgifter 198 968 179 715

Annen kortsiktig gjeld 3 242 171 2 150 928

Sum kortsiktig gjeld 11 373 820 8 499 086

SUM GJELD 11 373 820 8 499 086

SUM EGENKAPITAL OG GJELD 24 304 449 21 923 292
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DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN
Regnskapsprinsipper

Årsregnskapet er satt opp i samsvar med regnskapslovens bestemmelser og er utarbeidet etter norske regnskapsregler.

Anbefalinger til god regnskapsskikk for ideelle organisasjoner er lagt til grunn der dette er ansett formålstjenlig.

For øvrig er god regnskapsskikk for små foretak lagt til grunn.

Årsregnskapet omfatter Det frivillige Skyttervesens private midler og offentlige midler. Det er utarbeidet et separat regn-

skap for offentlige midler mottatt over statsbudsjettet og som er inntatt som note i regnskapet. Eventuelle offentlige

midler som ikke er benyttet i tildelingsåret overføres til bruk senere år. Disse inngår i betalingsmidlene og er oppført som

ubenyttede offentlige midler i balansen.

Aktiviteten som er finansiert over DFS’ private midler, er i regnskapet fordelt på følgende virksomhetsområder:

• Salg av våpen, ammunisjon og organisasjonsartikler,

drift av Norsk Skyttertidende,

• utvikling og salg av administrasjonsprogram for skytterlag og skyttersamlag

landslotteriet 2008, og

• annen organisasjonsvirksomhet som tar til seg kostnader som ikke dekkes av det offentlige tilskuddet.

Transaksjoner regnskapsføres til verdien på transaksjonstidspunktet. Tilskuddet over statsbudsjettet resultatføres i

tildelingsåret. Med tildelingsåret menes samme året som tilskuddet er ment å dekke driften av Det frivillige Skyttervesen.

For del av tilskuddet som utgjør fremtidige avskrivninger på driftsmidler anskaffet i år er inntektsføringen utsatt.

Øvrige offentlige tilskudd resultatføres i samme år som tilsagn blir gitt. Annen inntekt resultatføres når den er opptjent.

Utgifter er kostnadsført i samme periode som tilhørende inntekt og aktivitet (sammenstillingsprinsippet).

Det frivillige Skyttervesen er ikke skattepliktig for noen del av virksomheten.

Klassifisering av balanseposter

Omløpsmidler og kortsiktig gjeld omfatter normalt poster som forfaller til betaling innen et år etter balansedagen,

samt poster som knytter seg til varekretsløpet. Øvrige poster er klassifisert som anleggsmidler.

Kundefordringer

Kundefordringene er oppført i balansen til pålydende etter fradrag for avsetninger til forventet tap.

Varebeholdninger

Lager av innkjøpte varer for videresalg er verdsatt til laveste av anskaffelseskost etter FIFO-prinsippet og virkelig verdi.

Varige driftsmidler

Eiendeler bestemt til varig eie og bruk, balanseføres og avskrives. Avskrivning gjennomføres lineært over

driftsmidlets økonomiske levetid.

Pensjonsforpliktelser

DFS har avtale om avtalefestet pensjonsordning. Ordningen er tilskuddsbasert gjennom medlemskap i

Statens Pensjonskasse. Det er derfor ingen pensjonsforpliktelser knyttet til ordningen.
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Note 2 - DFS offentlige midler

INNTEKTER 2008 2007

Ordinært tilskudd 25 296 000 24 750 000

Utsatt inntekstføring, jfr note 9 -73 374

Miljøpakkemidler 5 000 000 5 000 000

Andre tilskudd 1 066 535 981 979

Sum inntekter 31 289 161 30 731 979

UTGIFTER

11 Administrasjon 9 761 087 8 763 889

12 Arrangementer

12a Landsskytterstevnet 2 228 805 1 338 646

12b Nordisk Mesterskap 439 751 389 643

12c Norgescupen i baneskyting 84 493 73 889

12d NM skifelt og NM skogsløp 55 870 49 066

Sum post 12 2 808 919 1 851 244

13 Medaljer, diplomer og premier 789 265 683 902

14 Tilskudd lag, samlag og kretser 2 600 203 2 843 219

15 Anleggsavdelingen

15a Ordinær drift 4 258 658 5 234 114

15b Miljøpakken 4 185 179 5 906 509

Sum post 15 8 443 837 11 140 623

16 Utdanning 1 298 000 1 173 000

17 Rekruttering 1 440 000 1 247 000

18 Felt- og skifeltskyting

18a Feltskyting 336 600 361 800

18b Skifeltskyting 288 498 162 312

Sum post 18 625 098 524 112

19 Ammunisjonsbidrag 2 355 000 2 040 000

20 Markedsføring

20a Informasjon 684 572 756 288

20b Driftstilskudd Norsk Skyttertidende 80 000 408 000

Sum post 20 764 572 1 164 288

21 Prosjekt nytt øk.system/webportal 277 125 215 766

Sum utgifter 31 163 106 31 647 043

Sum utgifter ekskl interne overføringer 31 083 106 31 239 043

Mindrebruk av offentlige midler 126 055 915 064

Overført off.midler fra tidligere år 959 707 1 874 771

Overført off.midler til neste år 1 085 762 959 707

Resultat offentlige midler 0 0
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Note 4 – Driftsregnskap for Norsk Skyttertidende
Regnskap Budsjett Regnsk 2007

Driftsinntekter:

Annonseinntekter 545 475 560 000 537 107

Abonnementsinntekter 1 836 086 1 500 000 1 659 731

Driftstilskudd fra offentlige midler 80 000 500 000 408 000

Sum driftsinntekter 2 461 561 2 560 000 2 604 838

Produksjon-/distribusjonskostnader

Trykningsutgifter 803 875 800 000 755 675

Porto- og distribusjon 470 793 390 000 466 281
Sum produksjons-/distribusjonskost 1 274 668 1 190 000 1 221 956

Lønnskostnader 886 725 750 000 792 472

Annen driftskostnad

Husleiekostnader 97 037 90 000 96 724

Inventar, kontormaskiner osv 10 000 33 306

Revisjonshonorar 12 875 12 000 14 626

Andre honorarer 15 000 17 653

Kontorrekvisita 12 723 20 000 13 335

Telefon og porto 39 718 75 000 65 697

Reise- og oppholdsutgifter 376 075 320 000 307 522

Markedsføring 56 477 25 000 21 131

Forsikring 1 229 5 000 938

Sum annen driftskostnad 596 134 572 000 570 932

Driftsresultat -295 966 48 000 19 478

Note 5 – Salg administrasjonsprogram til skytterlag og skyttersamlag
Regnskap Budsjett Regnsk 2007

Inntekter:

Salgsinntekter 409 940 490 000 405 549

Sum inntekter 409 940 490 000 405 549

Varekostnader:

Tjenester til videresalg 101 008 160 000 117 006

Sum varekostnader 101 008 160 000 117 006

Lønnskostnader 94 303 80 000 107 321

Annen driftskostnad

Inventar kontormaskiner osv 23 273 25 000 8 129

Konsulenthonorarer EDB 118 131 160 000 199 812

Kontorrekvisita 16 980 15 000 12 139

Telefon og porto 10 836 15 000 17 759

Reise- og oppholdsutgifter 49 763 30 000 50 522

Markedsføring 5 000

Sum annen driftskostnad 218 983 250 000 288 361

Driftsresultat -4 354 0 -107 139

25447 Protokoll Skyttertinget 2009:Layout 1  22-10-09  07:56  Side 16



Det frivillige Skyttervesen

17

Note 6 – Landslotteriet 2008
Regnskap Budsjett Lotteri 2006

Brutto salgsinntekter 5 817 625 5 875 000 6 051 150

Til skytterlagene 2 775 005 2 700 000 2 884 710

Netto salgsinntekter 3 042 620 3 175 000 3 166 440

Lønnskostnader 222 475 200 000 196 461

Annen driftskostnad

Skrapelodd 175 000 150 000 136 250

Lotterigevinster 1 104 753 1 200 000 1 154 308

Kjøpte tjenester 30 000 35 000 31 500

Kontorrekvisita 10 976 50 000 67 932

Telefon og porto 187 815 130 000 120 871

Reise- og oppholdsutgifter 10 213 20 000 24 115

Salgsfremmende tiltak 249 947 250 000 245 040

Sum annen driftskostnad 1 768 704 1 835 000 1 780 016

Driftsresultat 2008 1 051 441 1 140 000 1 189 963

Kostnadsført foregående år 278 100

Overskudd landslotteriet 2008 773 341

Note 7 – Øvrig virksomhet

Regnskap Budsjett Regnsk 2007

Lønns-/personalkostnader 44 828 50 000 228 003

Inventar og utstyr 6 335 30 000 38 278

Reise- og oppholdsutgifter 58 542 100 000 27 858

Representasjon 106 727 90 000 91 708

Kontingenter og gaver 44 953 50 000 30 502

Forsikringer 22 361 20 000 21 514

Kostnader fremtidige lotterier 278 100

Leie storskjerm til LS 400 500 320 000

684 246 660 000 715 963

Note 8 – Organisasjonsutgifter
Regnskap Budsjett Regnsk 2007

Landsskytterstevnet 213 040 240 000 252 565

Markedsføring, storskjerm LS 2007 393 500

Felt-/skifelt, elektroniske finalefeltfigurer 167 813 218 863

Ammunisjonsbidrag 172 614 200 000 278 999

DFSU, rekrutteringsvirksomhet 42 827 200 000 448 062

Utdanning 291 392 168 075

Sikkerhetspakke skytebaner 554 744 600 000

Epost skytterlag og skyttersamlag 149 467 200 000

1 591 897 1 440 000 1 760 064
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Note 9 – Utsatt inntektsføring av offentlige tilskudd 2008
Mottatt offentlig tilskudd som først blir benyttet i senere år tas ikke til inntekt men skal føres opp i balansen som utsatt

inntekt. Dette gjelder offentlig tilskudd som er benyttet til anskaffelse av driftsmidler som har en økonomisk levetid på

mer enn ett år. Den utsatte inntekstføringen skal tilsvare fremtidige avskrivninger på anskaffede driftsmidler.

Utsatt inntektsføring av offentlig tilskudd 2008:

Bokførte anskaffelser av driftsmidler i 2008 110 061

Bokførte avskrivninger i 2008 36 687

Bokført utsatt inntektsføring 31.12.2008 73 374

Note 10 – Varige driftsmidler
Salgs- Øvrig Offentlige

avdelingen virksomhet midler Sum

Anskaffelseskost 01.01.08 108 405 192 325 511 180 811 910

Tilgang 2008 53 651 0 110 061 163 712

Avgang 2008 0 0 0 0

Anskaffelseskost 31.12.08 162 056 192 325 621 241 975 622

Akkumulerte avskrivninger 31.12.08 119 135 192 325 547 867 859 327

Bokført verdi 31.12.08 42 921 0 73 374 116 295

Årets ordinære avskrivninger 10 730 36 687 47 417

Økonomisk levetid 5 år 3 år

Avskrivningsplan 20 % 33 %

DFS har lagt seg på en noe høyere beløpsgrense for aktivering av driftsmidler enn den beløpsgrense som er bestemt i

skatteloven. Dette er begrunnet i at det meste av driftsmidlene finansieres av offentlig tilskudd.

Note 11 – Fordringer/gjeld
Fordringer med forfall senere enn ett år:

Lånefinansiering reservedelslager 2008 2007

500 000 500 000

Ingen del av gjelden forfaller senere enn 5 år

Note 12 – Varebeholdninger
2008 2007

Våpen 2 310 956 2 542 181

Ammunisjon 3 705 478 3 026 599

Organisasjonsartikler 1 215 149 1 112 212

Sum 7 231 583 6 680 992

Beholdning av premier og plaketter 128 029 144 940

Beholdningene er oppført til anskaffelseskost. Ukurans er hensyntatt. Beholdningen av premier og plaketter er vurdert

som forskuddsbetalt kostnad og inngår i posten "annen kortsiktig fordring".

25447 Protokoll Skyttertinget 2009:Layout 1  22-10-09  07:56  Side 18



Det frivillige Skyttervesen

19

Note 13 – Lønnskostnader ansatte, godtgjørelser, lån til ansatte
Samlede lønnskostnader i resultatregnskapet er fordelt på følgende poster:

2008 2007

Lønnskostnader 8 471 927 7 051 617

Folketrygdavgift 1 219 073 1 032 450

Pensjonskostnader (AFP) 63 821 60 477

Annen godtgjørelse 238 517 156 454

Sum 9 993 338 8 300 998

Antall årsverk i 2008: 15

Generalsekretær Styret

Lønn 747 563 75 000

Annen godtgjørelse 6 000 157 200

Sum 753 563 232 200

Note 14 – Bundne midler, garantier
2008 2007

Skattetrekkskonto 460 842 569 534

Portogaranti 15 500 15 500

Tollgaranti 250 000 250 000

Garanti Landslotteriet 2 745 456 2 623 883

Sum 3 471 798 3 458 917

Note 15 – DFS Trygdefondet
Det er ikke foretatt utbetalinger fra Trygdefondet i 2008

2008

Innbetalinger fra skytterlagene til dekning av forsikringspremie 48 652

Årspremie ansvarsforsikring i IF Forsikring 71 013

For lite innbetalt fra skytterlagene, belastet DFS Trygdefond 22 361

Note 16 – Ubenyttet offentlige midler
Bokførte midler som gjelder mottatte tilskudd overført til senere år:

31.12.2008 31.12.2007

Miljøpakkemidler overført til bruk neste år 864 344 49 523

Ordinære midler overført til bruk neste år 221 418 910 184

Sum 1 085 762 959 707

Utsatt inntektsføring av offentlig tilskudd 73 374

Totalt 1 159 136 959 707
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Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Årsberetning og regnskap for private og offentlige midler for 2008 godkjennes.

Jarle Tvinnereim, redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Gården, Kveli.

Vedtak:
Årsberetning og regnskap for private og offentlige midler for 2008 godkjennes. Enstemmig vedtatt.

Sak 4. Søknad om tildeling av LS 2013

I samsvar med vedtatt turnusordning søker skytterlagene Opdal,Midtbygden og Lønset om tildeling av LS 2013. Lagene er
de samme som i fellesskap arrangerte LS i 1993 og 2003.

Landsskytterstevnet 2013
Opdal skytterlags arena er en kompaktarena med feltskytingene i nær tilknytning til selve baneanlegget. Oppdal kommu-
ne støtter søknaden og er medunderskriver.

Det sies imidlertid ikke noe om økonomisk eller annen støtte fra fylke og kommune. De øvrige krav til arrangøren synes å
være dekket, eller vil bli dekket tilfredsstillende. Søknaden vedlegges tingpapirene og refereres ikke videre i detalj.

Drøfting:
Arrangøren bekrefter at de skytetekniske arenaene som vil bli benyttet i 2013 allerede i stor grad er klare,men vil
gjennomgå en oppgradering. Det er ingen grunn til å anta at ikke alt vil bli fullført i god tid.

Ved bruk av det elektroniske materiellet vi nå kjenner har Administrasjonen grunn til å tro at det ligger meget godt til
rette for en vellykket skyteteknisk gjennomføring av arrangementet i Oppdal.

Infrastrukturen i Oppdal synes tilfredsstillende.Ved LS 2003 var det merknader til organiseringen av skyttercampen vedrø-
rende sanitærforhold/kapasiteter. Dette må tidlig tas opp med arrangøren.

Gjennomføringsmetode for feltskytingene vil bli bestemt av innholdet i ny avtale med Forsvaret vedrørende støtte til LS.
Arrangøren bekrefter ikke kjennskap til den prosessen som er i gang vedrørende nevnte avtale og legger til grunn at støt-
ten opprettholdes på dagens nivå hva gjelder mannskaper i feltskytingene.Mannskapsstøtte i bane- og feltskytingene,
hvor også feltskytingene gjennomføres på elektronikk, vil framgå av ny avtale med Forsvaret og må meddeles arrangøren.
Arrangøren kan i utgangspunktet ikke forvente mannskapsstøtte fra Forsvaret til trafikk og diverse til disp., uten særskilt
avtale.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Skytterlagene Opdal,Midtbygden og Lønset tildeles arrangementet av Landsskytterstevnet i 2013.

Det forutsettes at arrangøren skaffer til veie de nødvendige fasiliteter på hovedarenaen for Norges Skytterstyre og
Skytterkontoret. Dette gjelder møterom for Skytterstyret m/gjester og lokaliteter for salg og informasjon – som stilles kost-
nadsfritt til disposisjon. Arrangøren må videre forholde seg til de rammer for støtte som er gitt av Forsvaret og DFS.

Arrangøren plikter, i samarbeid med Skytterkontoret, å framskaffe forlegning for Norges Skytterstyre m/gjester,
Skytterkontorets ansatte samt øvrige støttespillere for teknisk gjennomføring av LS. Innkvartingsbehov beskrives av DFS.
Dessuten sted for avholdelse av Skyttertinget og Tingmiddag.

Arrangøren plikter videre å tilby tingrepresentanter og representanter for pressen mulighet for å bestille innkvartering.

Skytterkontoret, i samarbeid med arrangøren, er ansvarlig for resultatservicen under stevnet.

DFS skaffer speakerteam for speakertjeneste og arenaproduksjon. Arrangøren dekker deler av kostnaden med dette
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(kr 150 000 i 2008 - vil være gjenstand for prisregulering) Arrangøren skaffer innkvartering for speakerteamet,men dekker
ikke kostnadene med dette.Til støtte for speakertjenesten ordner arrangøren med 2-3 personer etter nærmere avtale.

Pris på skytebok fastsettes av Norges Skytterstyre etter søknad fra arrangøren. Det kan ikke påregnes økning av pris på
denne, i forhold til foregående år, utover normal prisstigning. Det samme gjelder campingavgift.

Rapport og regnskap forelegges Skytterstyret innen et halvt år etter at stevnet er avviklet.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Jon G. Hofstad redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Refsethås, Skarpodde, Kveli.

Skarpodde foreslo ny tilleggstekst inn som nest siste setning i Skytterstyrets innstilling: ”Arrangør av Landsskytterstevne
skal sørge for tilstrekkelig kapasitet og kvalitet vedrørende camping og sanitære forhold, som tilfredsstiller nåtidens krav
fra LS-deltakere med familie.”

Vedtak:
Norges Skytterstyrets innstilling med tilleggsforslag fra Skarpodde ble enstemmig vedtatt.

Sak 5. Utvidelse av Rådgivende utvalg med aktiv skytter valgt av
landslagsskytterne
John Olav Ågotnes, på vegne av skytterne på landslaget, fremmet forslag til Norges Skytterstyre om å opprette en

”Utøverkomité” i DFS. Dette ble behandlet i sak 55/2008, hvor følgende ble vedtatt:
”Forslaget fra landslagsskytterne om at det opprettes en Utøverkomité vedtas ikke. Administrasjonen legger på et senere
møte fram tingsforslag om at Rådgivende utvalg fra og med 2009 skal styrkes med en aktiv skytter valgt av landslagsskyt-
terne.”

Drøfting:
Administrasjonen ser det som svært positivt at landslagsskytterne er opptatt av å påvirke til gode beslutninger når det
gjelder det sportslige reglementet i DFS. Det gjør at administrasjonen går inn for at det i stedet for en egen utøverkomité,
kan settes av plass til et ekstra medlem i Rådgivende utvalg på vegne av landslagsskytterne.

Forsvarsdepartementet godkjente ikke at landslagsskytterne skulle få en representant på Skyttertinget som vedtatt på
Skyttertinget i 2007. De skrev der at ” en eksklusiv representasjon av toppskytter(e) kan påvirke organisasjonen til i større
grad å legge til rette for denne gruppen enn det som synes naturlig med hensyn til den breddetenkning som DFS må stå
for”.

En slik beslutning fra Forsvarsdepartementet bør likevel ikke være til hinder for at utøverne får en egen plass i Rådgivende
utvalg. Rådgivende utvalg har de senere år fått flere oppgaver hvor de har vært rådgivere for Norges Skytterstyre.
Administrasjonen mener at det er gode grunner til at Rådgivende utvalg burde styrkes med en representant for landslags-
skytterne. Senest høsten 2008 har Skytterstyret styrket Rådgivende utvalg med andre representanter, herunder utøverne, i
arbeidet med å se på finaleavviklingen på Landsskytterstevnet. Å få med flere til å drøfte tyngre organisasjonsspørsmål er
positivt i alle saker.Temaene som oversendes Rådgivende utvalg vil i de fleste tilfelle påvirke sportslige forhold og derfor
vil en slik utøverrepresentant være hensiktsmessig.

Praktisk bør utøveren velges av landslagsskytterne i forbindelse med Nordisk mesterskap. Dette skal være en representant
som utøverne ser som best skikket til å ivareta de sportslige interessene landslagsskytterne har. Det gjøres således ikke
krav om at skytteren som velges må tilhøre landslaget,men kan på fritt grunnlag velges av landslagsskytterne.
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Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:
Fra og med 2009 styrkes Rådgivende utvalg i alle saker med en representant valgt av landslagsskytterne. Utøveren som til-
sluttes Rådgivende utvalg velges årlig av landslagsskytterne i forbindelse med Nordisk mesterskap. Det er ikke noe krav at
utøveren har vært eller er på landslaget det år hun/han velges.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.
Henning Ivarrud redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.
Følgende hadde ordet:Vaaje, Gården.

Vedtak:
Dagens ordning for sammensetning av Rådgivende utvalg opprettholdes.Vedtatt med 30 mot 25 stemmer.

Sak 6.Nye Doping- og straffebestemmelser

I sak 9 på Skyttertinget 2008 ble det vedtatt at Skytterstyret fikk i oppdrag å fremme forslag til konkrete regler angående
doping, straffe- og saksbehandlingsbestemmelser i Skytterbokas kapittel 15 til Skyttertinget 2009. Bakgrunnen var at man
gjennom konkrete straffe- og dopingsaker har sett at det har vært svakheter og uklarheter med eksisterende reglement.
Skyttertinget 2008 vedtok videre i sak 9 et nytt reglement angående hvilke midler som skal stå på DFS sin liste over for-
budte stoffer i henhold til WADA (World Anti-Doping Agency) sitt regelverk, samt at prøvetakingen skulle foregå av instans
utenfor Skytterkontoret. Administrasjonen vil foreslå konkrete tilpasninger i dette reglementet i forhold til det arbeid som
er gjort siden Skyttertinget 2008.
I vedtaket er administrasjonens forslag til nytt reglement i kapittel 15. Advokat Sven Knagenhjelm har bistått administra-
sjonen i arbeidet.
Administrasjonens drøfting:
Administrasjonen legger opp til en ny systematikk i oppbyggingen av kapittel 15. I stedet for dagens inndeling hvor det
kun skilles mellom Straffebestemmelser i punkt 15.100 og Bestemmelser om dopingkontroll med mer i punkt 15.200, fore-
slås nå en tredeling av inndelingen.
Først beskrives de Generelle Straffebestemmelser i punkt 15.100.Videre beskrives i punkt 15.200 de konkrete bestem-
melser angående Doping. Her er det tatt utgangspunkt i sammenlignbart regelverk fra Norges Idrettsforbund med våre
tilpasninger. Dette gir etter administrasjonens syn mer utfyllende og klargjørende bestemmelser enn hva som finnes i
dagens regelverk. Administrasjonen vil nedenfor drøfte prinsipielle sider ved sine vurderinger angående dette regelverket.
I punkt 15.300 beskrives Saksbehandlingen ved ileggelse av straff, samt hvordan Doms- og Appellutvalget skal saksbe-
handle de ulike straffesaker.

15.100 Straffebestemmelser
Det er ikke gjort større endringer av dagens reglement i punkt 15.100 for paragrafene 1-3. I paragraf 2f, foreslås imidlertid
innført nedre promillegrense for alkohol/rusmidler tilsvarende 0,2 i promille under konkurranse eller trening.
Videre er det innført to nye paragrafer i de generelle straffebestemmelsene. Det gjelder paragraf 4 som beskriver skyld-
krav, samt ny paragraf 5 som beskriver dekning av saksomkostninger og oppnevning av forsvarer i forbindelse med straf-
fesaker.

15.200 Dopingbestemmelser
Nedenfor drøftes noen prinsipielle forhold knyttet til forslaget til nye Dopingbestemmelser.

§ 2. Hva er brudd på dopingbestemmelsene?
§ 2. Hvilke stoffer er forbudt?
§ 2. Hvilke eventuelle unntaksbestemmelser skal gjelde?
§ 3. Hvem gjennomfører kontrollene?
§ 4. Hvilke skyldkrav skal foreligge?
§ 5/6. Hvilke sanksjoner skal tas i bruk?
§ 7. Hvordan skal dopingsaker offentliggjøres?
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Hva er brudd på dopingbestemmelsene?
I dopingbestemmelsene § 2 er det definert hva som er regelbrudd.Til forskjell fra Norges Idrettsforbund sine bestem-
melser, opprettholder administrasjonen bestemmelsen om at utøvere i DFS kun skal testes i forbindelse med konkurran-
ser. Å ha et system hvor skyttere kan bli testet 365 dager i året 24 timer i døgnet, er slik administrasjonen ser det ikke hen-
siktsmessig i vår organisasjon. Å benytte dopingmidler er i seg selv derfor ikke straffbart i DFS, unntatt under konkurranser
hvor det er nulltoleranse.

I den aktuelle sak i DFS i 2008, hvor en skytter ble dømt for brudd på dopingreglementet, ble det fra Domsutvalget proble-
matisert rundt spørsmålet om hva som ligger i betegnelsen ”bruk av midler/metoder ved konkurranser”. Det nye regelver-
ket presiserer at tilstedeværelse og bruk av forbudt stoff under konkurranse er regelbrudd, uavhengig av tidspunktet for
når utøveren tilførte det forbudte stoffet til kroppen.

Hvilke stoffer er forbudt?
På Skyttertinget 2008 ble det vedtatt at det skulle innføres et nytt dopingreglement fra 2010, som fulgte WADA sin liste
over forbudte stoffer. Det ble gitt omfattende unntaksbestemmelser, hvor alle stoffer unntatt betablokker og Diuretica
(vanndrivende midler) ble tillatt hvis det forelå legeattest for medisinsk bruk.

Gjennom bekjentgjøring av nytt dopingreglement i organisasjonen, har administrasjonen blitt klar over at omfanget av
skyttere som må benytte Diuretica i medisinsk behandling er stort. Ettersom Diuretica, i motsetning til betablokker, i seg
selv ikke er prestasjonsfremmende for skyting,men maskerer bruk av betablokker, ville vi fra 2010 vært i en situasjon hvor
mange skyttere ikke hadde hatt mulighet til å skyte i DFS.

Administrasjonen har hatt samtaler med Aker Universitetssykehus om denne problemstillingen med Diuretica, og med
bakgrunn i nye opplysninger vil administrasjonen foreslå at også Diuretica kan benyttes med legeattest. Det er brakt på
det rene at selv om betablokkere brukes i kombinasjon med Diuretica, så vil Aker Universitetssykehus kunne finne spor-
stoffer av betablokker.Testmetodene er nå blitt så gode at dette lar seg gjøre. Diuretica tynner ut urinen, slik at eventuelle
nivåer av betablokker blir mindre enn hva som er faktisk tilfelle,men det er ikke kjente Diuretica som effektivt stopper
ethvert funn av betablokker.

Slik det er i dag opererer Aker universitetssykehus med minimumsverdier for hvor mye sporstoffer som skal finnes i prø-
ven før de regner den som en positiv prøve. Det er således ikke slik at ethvert sporfunn blir ansett som en positiv prøve.
Hvis vi i regelverket vårt med de nye opplysninger gitt av Aker universitetssykehus, skal tillate bruk av Diuretica med fram-
lagt legeattest, foreslår imidlertid administrasjonen at det skal være slik at ethvert sporfunn blir straffeforfulgt. Dette fordi
det er god grunn til å anta at inntaket av Diuretica har redusert mengden av betablokker i dopingtesten. Administrasjonen
vil således foreslå at det gis en tekst i § 2 som lyder ”Hvis det i dopinganalysen blir gjort sporfunn av betablokkere i kom-
binasjon med bruk av vanndrivende middel (Diuretica), er dette å regne som en positiv prøve, selv om grenseverdiene for
funn av betablokkere ligger under akseptert minimumsnivå”.

Administrasjonen foreslår videre i § 2 at utøver skal gis rimelig frist til å fremlegge legeattest for midler som tillater det.
Hvis slik attest ikke er fremlagt før analysen er gjort, gis en kort frist på 3 døgn til å fremlegge denne.

Hvilke eventuelle unntaksbestemmelser skal gjelde?
Administrasjonen har gjennomført en grundig drøfting om det skal gis unntaksbestemmelser i dopingreglementet ut
over det som er vedtatt i dagens reglement.

Slik administrasjonen ser dette, har organisasjonen 4 valg hvis skyttere som er kvalifisert for klasse 3-5 og som er under 55
år skal få et tilbud i DFS selv om de benytter betablokker.

For det første kan man, som i de saker som Skytterstyret har behandlet den senere tid, velge å gi skyttere under 55 år
anledning til å skyte i klasse V55 under visse betingelser. En god grunn til dette er at denne klassen er unntatt dopingbe-
stemmelsene så lenge de fremviser legeattest. Dette er slik administrasjonen ser det likevel problematisk, da denne klas-
sen får deltakere som faktisk ikke oppfyller aldersbetingelsene for klassen. Selv om de ikke får skyte mesterskap, tar de
likevel premier og medfører at klassen får endrede konkurranseforhold.V55 er en mesterskapsklasse som etter hvert har
fått stor prestisje, og da vil skytterne i denne klassen reagere på at det kommer skyttere som er yngre enn hva klassen er
beregnet for. Et alternativ i klasse V55, kunne vært og endret klassebetegnelsen til for eksempel V45. Da hadde man fått
med et aldersspenn på ytterligere 10 år som kunne deltatt med unntak fra dopingbestemmelsene. Administrasjonen vil
imidlertid heller ikke foreslå en slik løsning, da V55 er en godt innarbeidet klasse som har fungert meget godt slik den er i dag.
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Administrasjonen har for det andre vurdert en løsning hvor man hadde åpnet klasse 2, slik at det ikke ble noen poengbe-
grensning for når man ble for god for denne klassen. Om man skyter 250 poeng så kunne man fortsatt skyte i denne klas-
sen. I tillegg til at de som må benytte betablokkere i klasse 3-5 også kunne få skyte i denne klassen, ville det også blitt et
tilbud til alle om at man uansett nivå ikke ble tvunget til å skyte stående i sin DFS-karriere. Klasse 2 er heller ingen mester-
skapsklasse, og således kunne dette også vært en bedre løsning enn klasse V55. Administrasjonen konkluderer imidlertid
med at en slik løsning ikke vil være god i forhold til de gode intensjoner om at dette skal være en nybegynnerklasse med
et lavere nivå enn de øvrige klasser. Premiegrensene hadde blitt flyttet oppover, som i sin tur kunne medført et frafall blant
nybegynnerne.

En tredje løsning som er vurdert av administrasjonen er å la skyttere få skyte i den klasse de er kvalifisert for,men ikke gi
de som benytter betablokkere anledning til å skyte finaler eller eventuelt mesterskapsstevner i det hele. Dette er en løs-
ning som er bedre i forbindelse med premiering,men like fullt vil skyttere kunne hevde at de ikke skyter på like konkur-
ransevilkår som de som benytter betablokker. Administrasjonen har konkludert med at dette heller ikke er noen god løs-
ning.

Den fjerde løsningen hadde vært å opprette en egen ”åpen klasse”hvor det var tillatt å benytte dopingmidler. Det hadde
løst problemet med premiering under like konkurranseforhold,men administrasjonen mener det er et galt signal om at vi
tillater dopingmidler i våre konkurranser. Administrasjonen tror heller ikke at noen ville ha benyttet seg av et slikt tilbud,
da det nok ville blitt svært stigmatiserende å være deltaker i denne klassen.

Administrasjonen konkluderer i forhold til ovenstående argumentasjon med at det ikke kan gis et konkurransetilbud i DFS
til skyttere som benytter betablokkere og samtidig tilhører
klasse 3-5.

Hvem gjennomfører kontrollene?
I forbindelse med tingvedtaket i 2008 ble det vedtatt at kontrollene skulle utføres av en uavhengig instans utenfor
Skytterkontoret. Administrasjonen har vært i dialog med Antidoping Norge om de skulle overta disse kontrollene.
Administrasjonen ser imidlertid store utfordringer med å la ansvaret for prøvene overlates til Antidoping Norge. For det
første vil det generere et langt større kostnadsnivå for et likt antall prøver. Antidoping Norge setter også krav til fysiske
prøvelokaliteter som er mye mer omfattende enn hva som kreves av Skytterkontoret i dag. Det vil også by på administrati-
ve utfordringer at vi får et stort antall prøvetakere å forholde oss til hos dem, samtidig som vi har et annet system for unn-
taksbestemmelser osv. i forhold til den øvrige idretten.

Administrasjonen foreslår derfor at vi i stedet for å engasjere Antidoping Norge, gjør avtaler med en eller flere enkeltper-
soner utenfor Skytterkontoret. Skytterkontoret gjør avtaler og foretar den nødvendige opplæring og oppfølging. På
Skytterkontoret vil det fortsatt være stillingen som assisterende generalsekretær som får ansvar for oppfølgingen av anti-
dopingarbeidet.

Hvilke skyldkrav skal foreligge?
Forslaget er hentet fra NIFs regelverk og tilpasset forholdene i DFS. For å hindre at dopingreglene skal bli utvannet har
man i NIF en regel om regelbrudd med straff uten skyld. Så lenge det påvises positiv dopingprøve er utøveren skyldig,
likevel slik at utøver ved å bevise at han er uten skyld, kan slippe utelukkelse. NIFs regelverk er imidlertid komplisert, og vi
har følgelig forsøkt å lage en enklere versjon. I stedet for å si at utøver har brutt regelverket,men slipper straff hvis han
beviser at han er uten skyld, sier vi at han ikke har brutt dopingreglene hvis han beviser at han er uten skyld.

Hvilke sanksjoner skal tas i bruk?
I 15.200 § 6 er det nå beskrevet nivå for hvilke strafferammer Domsutvalget og Appellutvalget skal følge. Fordi inntak av
betablokker er svært prestasjonsfremmende foreslår administrasjonen strengere straffer ved slikt funn.

Hvordan skal dopingsaker offentliggjøres?
I forbindelse med dopingsakene i 2006 og 2008, har det vært knyttet spørsmål til hvordan disse er blitt offentliggjort.
Skytterstyret har valgt å offentliggjøre disse i forbindelse med offentliggjøring av møtereferat, for å unngå mistanke og
spekulasjon om hvem som er anmeldt i disse sakene.Med nytt system, hvor Skytterkontoret oversender sakene direkte til
Domsutvalget i dopingsaker,mener administrasjonen at navn på skytter som hovedregel ikke skal offentliggjøres før fel-
lende dom er foretatt. Offentliggjøring på et tidligere tidspunkt bør bare gjøres i påkrevde tilfelle, eksempelvis for å hindre
mistanke mot uskyldige.
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15.300 Saksbehandlingen ved ileggelse av straff. Doms- og Appellutvalg
Administrasjonen har ingen spesielle kommentarer knyttet til dette regelverket, annet enn at det her er gitt systematiske
føringer for saksbehandlingen av straffesaker som gir et klarere regelverk enn dagens. I dopingsaker innføres en ordning
hvor Skytterkontoret med bakgrunn i en positiv dopingprøve oversender anmeldelse direkte til Domsutvalget.

Skytterbokas punkt 8.117 beholder den del av regelverket som gjelder åpenbart berusede personer,men det presiseres at
dette også gjelder andre enn skyttere som befinner seg på baneområdet.

Administrasjonen anbefaler at Norges Skytterstyre innstiller for Skyttertinget 2009 å fatte følgende vedtak
gjeldende fra 01.01.10:

KAPITTEL 15. STRAFFEBESTEMMELSER.DOPINGREGLER.
DOMS- OG APPELLUTVALG

15.000 Innledning
Bestemmelsene i dette kapittel kan bare endres av Skyttertinget.

15.100 Generelle straffebestemmelser

15.200 Doping

15.300 Saksbehandlingen ved ileggelse av straff. Doms- og Appellutvalg

15.100 Generelle Straffebestemmelser

§ 1 Virkeområde
Straffebestemmelsene gjelder for alle som er medlem av skytterlag tilsluttet DFS.

§ 2 Straffebelagte handlinger
Følgende handlinger er straffebelagte:
a) Brudd på grunnreglene eller andre bestemmelser gjeldende innenfor Det frivillige Skyttervesen,

herunder vedtak truffet av organ innenfor Det frivillige Skyttervesen samt sikkerhetsbestemmelser
b) Å ikke etterkomme lovlige pålegg fra organer innenfor Det frivillige Skyttervesen
c) Økonomiske misligheter
d) Annen uredelig opptreden
e) Rettsstridig vold
f ) Påvirket av alkohol og/eller rusmidler tilsvarende en alkoholkonsentrasjon i blodet på mer enn 0,2 promille

under konkurranse eller trening
g) Overtredelse av reglene om doping, jfr pkt 15.200
h) Annen opptreden som er egnet til å skade skyttersportens anseelse.
i) Medvirkning straffes på samme måte

§ 3 Straffer
De straffer som kan idømmes er:
a) Irettesettelse
b) Tap av rett til å ha tillitsverv.Med tillitsverv menes både valgte og oppnevnte verv.
c) Tap av rett til å delta i konkurranser og organisert trening (utelukkelse)
d) Tap av medlemskap og derav følgende rettigheter (eksklusjon)

Straff etter bokstavene b) til d) kan idømmes for en begrenset tid eller for alltid.
Ved idømt eksklusjon og/eller utelukkelse skal eventuell utholdt suspensasjonstid gå til fradrag.
Overtredelse av reglene om doping straffes etter de særskilte bestemmelser i 15.200.

25447 Protokoll Skyttertinget 2009:Layout 1  22-10-09  07:56  Side 26



Det frivillige Skyttervesen

27

§ 4 Skyldkrav
For å kunne dømmes for overtredelse av bestemmelsene i § 2 må det foreligge forsett eller uaktsomhet, jfr. likevel kap
15.200 § 4 første ledd.

§ 5 Dekning av saksomkostninger/oppnevning av forsvarer
Som hovedregel skal partene i en straffesak dekke sine egne omkostninger tilknyttet saken. Dersom anmeldte helt eller
delvis frifinnes, kan domsinstansen tilkjenne saksomkostninger.Tilsvarende kan domfelte i særlige tilfeller pålegges å
dekke saksomkostninger. Når særlige grunner taler for det, kan domsinstansen oppnevne og bekoste forsvarer og sakkyn-
dig.
Utgifter til saksomkostninger og oppnevnt forsvarer dekkes i den utstrekning de er rimelige og nødvendige.
Honorarberegning for advokat skjer etter de samme regler som gjelder offentlig oppnevnt forsvarer for de ordinære dom-
stoler. Domsutvalget, eventuelt Appellutvalget godkjenner honorarenes størrelse.
Domsutvalgets fastsettelse av honorar til oppnevnt forsvarer kan påklages særskilt til Appellutvalget innen 14 dager etter
at vedkommende er blitt kjent med avgjørelsen.
Nødvendige utgifter til vitner erstattes kun når disse er innkalt av domsinstansen. Utgifter til sakkyndige erstattes kun når
disse er oppnevnt av domsinstansen og utgiftene anses som rimelige.

15.200 Doping
§ 1 Virkeområde

Reglene i dette kapittel gjelder for en hver utøver som deltar i konkurranser i regi av skytterlag tilsluttet DFS. I tillegg gjel-
der reglene i kapittel 15.100 så langt de passer.

§ 2 Definisjon av doping og regelbrudd
Følgende anses som brudd på bestemmelsene om doping:
a) Bruk eller tilstedeværelse av forbudt stoff i henhold til WADA`s liste under konkurranser, uavhengig av tidspunkt for når

det forbudte stoff er inntatt.
b) Å unnlate å møte til pålagt dopingkontroll, nekte å avgi dopingprøve eller på annen måte unndra seg dopingkontroll.
c) Å forfalske, forbytte eller ødelegge en dopingprøve.
d) Å avgi falsk forklaring eller gi uriktige eller villedende opplysninger.
Oppdatert informasjon over forbudte stoffer påWADAs liste forefinnes på

Tilstedeværelse av stoff som står påWADAs liste over forbudte stoffer, unntatt betablokker, anses ikke som brudd på disse
bestemmelser dersom det legges frem legeattest som dokumenterer at midlet er nødvendig som ledd i medisinsk
behandling. Legeattest skal forevises i forbindelse med avholdelse av dopingprøve.

Tilstedeværelse av betablokker anses som brudd på dopingbestemmelsene uavhengig av om det framlegges legeattest.
Dersom betablokker er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som bare er åpne for ett skytterlags
medlemmer og heller ikke for noen som skyter i klasse 1 eller 2 eller i veteranklassene V55,V65 og V73. Forbudet gjelder
likevel skyttere i klasse V-55 eller 2 som kvalifiserer seg til finale i NM felt, landsdelskretsstevne i felt og samlagsstevne i
felt.

Hvis det i dopinganalysen blir gjort sporfunn av betablokkere i kombinasjon med bruk av vanndrivende middel
(Diuretica), er dette å regne som en positiv prøve selv om grenseverdiene for funn av betablokkere ligger under akseptert
minimumsnivå.

For skyttere som tilhører klasse 3-5 kan det ikke gis noen form for dispensasjon fra disse regler, heller ikke ved å tillate del-
takelse i veteranklasser der alder ikke er oppnådd.

§ 3 Dopingkontroll
Dopingkontroll kan iverksettes ved alle konkurranser og for alle skyttere som er medlem av lag tilsluttet DFS uavhengig av
alder, kjønn og skyteklasse og dessuten på andre som gis tillatelse til å skyte innen DFS.

Kontroll består i at skytteren må avgi en viss mengde urin under oppsikt av den/de som er ansvarlig for gjennomføringen
av kontrollen.
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Omfanget av kontrolltiltakene bestemmes av Norges Skytterstyre. Skytterkontoret er ansvarlig for at nødvendige kontroll-
tiltak blir gjennomført. De er også ansvarlig for å utpeke kontrollpersoner som uavhengig av Skytterkontoret skal besørge
fysiske prøvetakinger i forbindelse med stevner.Ved prøvetaking skal kontrolløren bistås av en kontrollgruppe på stedet
som skal bestå av en kvinne og en mann og som skal utpekes av arrangørlaget.

Arrangørlaget skal varsles om kontroll med minst 1 dags frist.
De personer som er involvert i eller er kjent med prøvetakingen har taushetsplikt.
Arrangøren er ansvarlig for å stille de nødvendige fasiliteter til disposisjon for prøvetakingen.

§ 4 Skyldkrav
Bruk eller tilstedeværelse av forbudt stoff i utøvers kropp anses som brudd på bestemmelsen i § 2a) med mindre det føres
bevis for at skytteren er uten skyld i regelbruddet.

For å kunne dømmes for brudd på § 2 b) – d) må det foreligge forsett eller uaktsomhet.

Manglende kjennskap til dopingbestemmelsene er ikke straffebefriende eller straffenedsettende.

§ 5 Sanksjoner
For brudd på bestemmelsene i § 2 skal idømmes to års utelukkelse, dog slik at bruk eller tilstedeværelse av andre stoffer
enn betablokkere kan gi lavere straff.

Foreligger særlig skjerpende omstendigheter kan det idømmes utelukkelse for inntil 4 år. Slik skjerpelse kan unngås der-
som utøver eller person tilstår uten opphold etter at varsel om regelbruddet er gitt.

Dersom det føres bevis for at regelbruddet skyldes ubetydelig utvist skyld, kan ilagt utelukkelse reduseres til under laveste
angitte utelukkelsestid.

Utelukkelse omfatter tap av retten til å delta i konkurranser og organisert trening, samt retten til å ha valgte og oppnevnte
tillitsverv.

I særlige tilfeller, eksempelvis av sosiale grunner, kan Domsutvalget eller Appellutvalget velge å unnta retten til å delta i
organisert trening fra ilagt utelukkelse.

Brudd på bestemmelsene i § 2 skal medføre tap av premier,mesterskap og resultater fra alle konkurranser i stevnet.

Med mindre det anses som urimelig, taper også utøver premier,mesterskap og resultater oppnådd i tiden etter regelbrud-
det og frem til ilagt suspensjon eller utelukkelse trer i kraft.

§ 6 Flere regelbrudd
Ved gjentagelse kan utelukkelse idømmes for lengre perioder enn det som fremgår av § 5.

§ 7 Offentliggjøring
Ved fellende dom skal navnet på skytteren og domskonklusjonen offentliggjøres.

Inntil fellende dom foreligger skal informasjon om positiv dopingprøve som hovedregel ikke offentliggjøres med mindre
dette anses nødvendig for å hindre at mistanke om doping rammer uskyldige.

15.300. Saksbehandlingen ved ileggelse av straff. Doms- og Appellutvalg

§ 1 Anmeldelse
Skytterstyret kan anmelde til Domsutvalget ethvert brudd på bestemmelsene i kapitel 15.100 som ikke er behandlet av
det lokale skytterlag.Videre skal Skytterkontoret anmelde ethvert brudd på bestemmelsene i kapittel 15.200 til
Domsutvalget. For brudd på bestemmelsene i 15.200 § 2 a, skal Skytterkontoret først anmelde dette når positiv B-prøve
også foreligger. Hvis utøver ikke ønsker B-prøve analysert, skal anmeldelsen skje når dette er avklart. Utøver skal gis rimelig
tid til å bestemme om B-prøve ønskes analysert.
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Påtale ved overtredelse av kap 15.200 skjer ved oversendelse av prøveresultater og eventuelle øvrige dokumenter til DFS
Domsutvalg. DFS faste advokat skal fremme saken for Domsutvalget og eventuelt møte i muntlig forhandling for utvalget.
Han er bemyndiget til å nedlegge for utvalget den påstand som anses riktig ut fra saksdokumentene, eventuelt på grunn-
lag av bevisføring og argumentasjon i muntlig høring.

§2 Domsutvalgets behandling
Ved mottak av anmeldelse etter § 1 skal Domsutvalget sende anmeldelsen snarest mulig og senest innen to uker i rekom-
mandert brev til den anmeldte, som gis frist på minst tre uker til å komme med sine bemerkninger (som bør være skriftli-
ge) til den inngitte anmeldelse. Samtidig gjøres anmeldte oppmerksom på at saken kan bli avgjort på grunnlag av den
inngitte anmeldelse, dersom anmeldte unnlater å framkomme med sine bemerkninger innen den fastsatte frist. Saken
skal utredes nøye før den blir avgjort.

Domsutvalget avgjør selv om det kan treffes avgjørelse på grunnlag av skriftlige innlegg eller om det skal holdes muntlig
høring.Ved muntlig høring skal DFS faste advokat og den anmeldte selv være til stede samtidig og begge redegjøre for
sine standpunkter. Dersom det føres vitner skal begge parter ha anledning til å stille spørsmål til disse.
Den anmeldte har anledning til å la seg bistå av advokat eller annen medhjelper under et hvert trinn av saken.

§3 Domsutvalgets avgjørelse
Domsutvalgets avgjørelse skal treffes i lukket møte. Avgjørelsen, som skal inneholde begrunnelse og konklusjon, skal
utformes skriftlig. Avgjørelsen skal sendes skytteren og DFS sin faste advokat i rekommandert brev. Det skal samtidig
underrettes om adgangen til å begjære avgjørelsen overprøvd av DFS’ Appellutvalg.

§4 Overprøving av Domsutvalgets avgjørelse
Så vel skytteren som Skytterstyret v/DFS faste advokat kan begjære overprøving av Domsutvalgets avgjørelse. Fristen er
fire uker fra mottagelsen av Domsutvalgets avgjørelse.

Begjæringen sendes Appellutvalgets leder som snarest sørger for å oversende begjæringen til den annen part med tre
ukers frist for uttalelse.

For øvrig gjelder reglene i §§ 1-3 så langt de passer.

§5 Straff for skytterlagets medlemmer
Det enkelte skytterlag kan vedta straff for sine medlemmer i samsvar med reglene i § 2-3 i kapittel 1.050 Lover for skytter-
lag, dog ikke straff for doping. Eventuelt tap av tillitsverv eller medlemskap vil i så fall gjelde tillitsverv/medlemskap i skyt-
terlag.

Dersom straffen innebærer eksklusjon eller tap av retten til å ha tillitsverv i skytterlaget, kan domfelte bringe saken inn for
Appellutvalget hvor saksbehandlingen skjer i samsvar med bestemmelsene i § 4, jfr. §§ 1-3.

§6 Habilitet
Ingen kan være med på avgjørelse som selv har interesse i saken, har inngitt anmeldelse eller vært med på behandlingen
av saken på noe tidspunkt eller på forhånd offentlig har gitt sin oppfatning av saken til kjenne.

§7 Suspensjon
Når straff for overtredelse av §2 eller av pkt.15.200 kan komme på tale, kan vedkommende skytterlags styre eller
Skytterstyret beslutte at vedkommende suspenderes dersom dette finnes påkrevet. Suspensjon er ikke straff,men en mid-
lertidig forføyning som gjelder så lenge saken er til behandling.

I suspensjonstiden kan det bestemmes tap av de rettigheter som kan tapes ved straff. Den som blir suspendert skal straks
underrettes skriftlig om suspensjonen.

Dersom et skytterlagsmedlem er under suspensjon når saken bringes inn for skytterlagets årsmøte eller domsutvalget, blir
suspensjonen automatisk forlenget inntil årsmøtevedtak eller Domsutvalgets vedtak foreligger.

En ilagt suspensjon faller under enhver omstendighet bort dersom avgjørelse i saken ikke foreligger innen tre måneder fra
suspensjonen ble ilagt.
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§8 Ikrafttredelse
En avgjørelse om ilagt straff trer i kraft så snart vedkommende er gjort kjent med den og står ved makt selv om avgjø-
relsen blir brakt inn til overprøving,med mindre Appellutvalget vedtar noe annet.

Det samme gjelder avgjørelser som er truffet i forbindelse med straffesaker og som ikke anses som straff.

§9 Doms- og Appellutvalgets sammensetning
Domsutvalget skal bestå av leder, nestleder og ett medlem med to varamedlemmer. Appellutvalget skal bestå av leder,
nestleder og ett medlem med to varamedlemmer.

§10 Gjenopptakelse
Til fordel for den som er ilagt straff, kan en sak som ellers er endelig avgjort gjenopptas når det framkommer opplysninger
som man antar ville ha medført et annet resultat. En begjæring om gjenopptakelse skal være skriftlig og inneholde en
begrunnelse for hvilke omstendigheter som ikke antas å ha vært kjent for avgjørelsesinstansen da straffen ble ilagt.
Begjæringen sendes den instans som sist har avgjort saken. Blir begjæringen om gjenopptakelse avslått, kan avslaget
overprøves dersom begjæringen er framsatt overfor Domsutvalget. Er begjæringen framsatt overfor Appellutvalget og
avslått, kan avgjørelsen ikke overprøves. Gjenopptakelsessaken behandles som ny sak etter saksbehandlingsreglene foran.

§11 Benådning
Norges Skytterstyre kan etter søknad, når særlige omstendigheter taler for det, gi benådning.Vedtak om benådning krever
enstemmighet.

8.117
Åpenbart berusede eller påvirkede personer, det være seg skyttere, arrangører eller tilskuere, skal vises bort fra baneområ-
det (jfr. for øvrig kapittel 15.200 om doping m.m.)

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Hans O. Kveli redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Skarpodde, Gården, Rognli, Tveiten,Meland, Refsethås, Paulsen.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.

Sak 7. Kaliber 5,56

Sak angående eventuell innføring av kaliber 5,56 ble lagt fram som en diskusjonssak på Skyttertinget 2008.Testrapporter
for skyting med 5,56 er siden den gang lagt ut på www.dfs.no.Våpenet som er testet har nå skutt 5000 skudd.
Dokumentasjon er å finne på og vil bli vedlagt sakspapirene som sendes særskilt til
skyttertingsrepresentantene.

Det er foretatt målinger av innvendige dimensjoner i løpet. Utvikling er vist i forhold til tidligere oppmålinger.

Friflukt er kontrollert. Her er det lagt vekt på å kontrollere utvikling i forhold til to referansepatroner. Den ene er med 77
grains Sierra hullspisskule og total patronlengde innenfor CIP. Den andre er med 80 grains Sierra hullspisskule med total
patronlengde 61.5 mm. Fabrikkpatron med 69 grains Sierra hullspiss er også med i frifluktmålingen.

Oppmålinger viser, teknisk sett, helt normale forhold.

Resultater av presisjonstest ved 4000 skudd er også vist.Våpenet er i snitt pusset etter hvert 100 skudd med renseolje
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mens løpet er varmt. All slitasjeskyting er skutt som en simulering av fullt mesterskapsprogram, 2 – 3 ”stevner”hver gang.
Etter 500 skudd er det foretatt en noe grundigere puss med Gold Medallion og pussepropp. Det er nyttet varierte ammu-
nisjonstyper i slitasjeskytingene: Hornady 75 grains V0 850 m/s, Lapua 69 grains V0 920 m/s, RWS 55 grains V0 970 m/s,
Swiss 69 grains V0 880 m/s, Remington 69 grains V0 900 m/s. For presisjonstest og sammenlikning med tidligere slitasjeni-
vå er i tillegg nyttet håndladet ammmed 77 og 80 grains Sierra hullspisskuler. Hastighet(V0) på denne ammunisjonen lig-
ger i området 830 – 870 m/s

Resultater av presisjonstest og øvrige oppmålinger ved 5000 skudd blir lagt ut på DFS’ hjemmesider i løpet av mai måned.

Pris på amm: Bidrag fra våre faste leverandører av 6.5 amm:Norma, Lapua og Nammo er det vanskelig å få noe konkret
svar fra. I flg disse er dette vanskelig bl.a pga ukjent volum.Vi har bedt dem om å etablere forutsetninger/eksempler
selv(antall solgte skudd).Vi registrerer liten interesse for saken fra våre nordiske leverandører av ammunisjon. Holdninger
herfra er det bl.a framkommet i diverse innlegg om saken.

Vi har etter hvert mottatt skriftlig info om antatte priser, som ikke overraskende er både lavere, ganske lik og høyere enn
for 6.5 ammunisjon.

Fra de fabrikker som i dag har ferdig ammunisjon i 5.56 har vi mottatt priser på et tidlig tidspunkt.Markedet er stort og
kvaliteten varierer mye.Vi har derfor i hovedsak fokusert på ammunisjon som gir gode treffbilder i våre tester. Det vurde-
res også utvikling av tilpasset amm fra flere leverandører.

Både Norma og Lapua lager i dag hylser til 5.56 for det amerikanske marked og begge har etablerte produksjonslinjer for
kaliber 5.56.

Vi kan dokumentere at den som lader selv vil ha redusert pris på prosjektil (toppkvalitet fra Sierra og Berger) og redusert
kruttmengde, dette vil alene føre til besparelse på over 1 kr pr skudd. Skyttere som skyter 3-4000 skudd i året, og lader
selv, kan derfor lett se hva besparelsen blir. Den som skyter og lader 2500 skudd 5.56 i året sparer f. eks et løp hvert år i
kostnad i forhold til 6.5.

De fabrikker som i dag har ferdig ammunisjon og som har gitt et tilbud er følgende:
Hornady: 75 grains hullspisskule med V0 ca 850 m/s. De seks siste 5 skudds serier har

Gruppediameter på 200m i mm: 24-35-39-22-65-34. Som det framgår av dette er dette en god ammuni-
sjon hvor fem av seks serier holder innertier med god margin. Antydet pris fra DFS: Kr 5.45.Vi har ikke for-
handlet om innpris.

Lapua: 69 grains Scenar hullspisskule (har også utviklet Scenar 77 grains). Antydet pris kr 5.55 med 69 grains
Scenar

Nammo: 77 grains Sierra antydes ca kr 5.55 (ammo testet,men ikke ferdig laborert)
Norma: Har ikke ferdig laborert,men nytter Sierra i deler av 6.5 programmet.Med 77 grains Sierra antydes en pris

på kr 8.25 gitt salg på 800 000 stk.

Drøfting:
Teknisk
Innvendige dimensjoner og friflukt synes så langt å ha en helt normal utvikling i forhold til erfaringene med 6.5.
Frifluktutviklingen er endog mindre enn 6.5 noe som tyder på at levetiden ikke vil bli et problem.Vi ser imidlertid at det er
en svakhet at det bare er ett løp som er slitasjetestet slik vi nå foretar. Kapasitet til å kunne kjørt dobbelt har vi ikke hatt.

Presisjonen med de ammunisjonstyper vi har benyttet til dette, og som er sammenlignbar med 6.5 ammunisjonen, er
meget god. Enkelte fabrikkammunisjoner har også god presisjon. Dette kan sikkert ytterligere utvikles for noen fabrikkers
vedkommende.

Våpenpuss er gjennomført på relativt normal måte med det løp som har gitt så gode testresultater. Her vil det kunne være
nyttig med test av et lavere pussnivå for å avdekke behov for pussing for vedlikehold av presisjon.

Rekyl med 5.56 er meget liten. Overgang fra cal.22 til denne vil være meget enkel i forhold til 6.5. Kaliberet er ganske
enkelt meget lett å skyte med og vil være et klart pluss for de som eventuelt sliter med rekyl i 6.5.
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Vindavdrift er fra tidligere kjent som en svakhet for kaliberet. Størrelsesordenen på forskjellen mellom 6.5 og 5.56 framgår
av tabell (fra Nammo) i knepp ved 4m/s vind, rett fra siden.

Knepptabell for vindavdrift:
Kal kule hast 200m 300m 400m 600m
5.56 77 grains Sierra 860m/s 5 8 11 19
5.56 80 grains Berger 850m/s 6 8 14
5.56 80 grains Sierra 850m/s 7 10 16
6.5 9,3 Sierra 800m/s 4 6 8 16
6.5 9.1 LD 850m/s 3 5 7 11
6.5 8.4 g Diam.line 900m/s 3 5 7 10
6.5 8.4 g ” 830m/s 4 6 7 12

Som en ser vil baneammunisjon for 200/300 m ikke ha store forskjeller. På 100 m har 77 grains Sierra halv avdrift i forhold
til R-amm.

Sammenligner man en typisk feltpatron i 6.5 (for eksempel 9.1 LD – V0 850 og Diamond Line 900m/s) med Berger 80
grains i 850 er det en forskjell, men ikke dramatisk.

Utfordringen ligger først og fremst utenfor 400m. Kulebanen ut til 600 er sammenlignbar.

Pris for våpen er fastlagt i avtale med Sauer slik at et ombygningssett i cal 5.56 skal koste tilsvarende cal.22 settet.

Magasinløsningen. De magasin vi nytter er prototyper som trenger forbedring før våpen med cal 5.56 kan tas i praktisk
bruk. Sauer avventer organisasjonens beslutning om godkjenning av kaliberet.

Politisk
Det faktum at Forsvaret har introdusert kaliberet i deler av oppsetningene (Hæren og Innsatsstyrken i HV) er i utgangs-
punktet det som har initiert saken fra starten av for DFS. Forholdet til Forsvaret generelt er som kjent bl.a. tuftet på at
DFS-skytteren øver på det som blir krevd av han i en stridssituasjon. Dette gjelder først og fremst generell ferdighet i
skyting med rifle. Det må imidlertid også defineres at kunnskap om muligheter og begrensninger for det kaliber man skal
nytte er best mulig. Størstedelen av de som blir involvert vil nok opptre som ”vanlige” soldater, som altså Forsvaret nå
utstyrer med 5.56.

De ferdigheter vi opparbeider, som nyttes for skarpskytterformål, er selvsagt meget viktig for Forsvaret,men dette blir en
begrenset gruppe skyttere med tilleggsutdannelse og ekstrautstyr, som krever spesiell trening i tillegg.Våre programmer
og ammunisjon kan ikke velges med bakgrunn i denne gruppen alene. Sagt med motsatt fortegn; DFS kan ikke på egen
hånd ignorere at Forsvaret har endret kaliber. Å kunne se bort fra kaliberet må i så fall komme som et tydelig signal fra
militær og politisk ledelse.

Forsvaret har med dette stadfestet at praktisk skuddvidde er 400m.Vår praktiske skyteferdighet bør derfor naturlig måtte
bli å definere i samsvar med dette.

Ett våpen/flere våpen
Med introduksjon av nok et kaliber vil det være en utfordring for den enkelte hva man skal velge. Prinsipielt bør dette
være den enkeltes vurdering og valg, som organisasjonen ikke trenger å involvere seg i. Det er nok noe vi likevel bør ha
med i drøftingene fordi det muligens kan påvirke deltakelse i feltskytingene dersom en skytter velger å ha ett våpen, og
det er i cal 5.56, og DFS samtidig fortsetter med feltopplegg som i dag.

I dette bildet hører det hjemme det forhold at DFS har forhandlet fram pris på et ombygningssett i cal 5.56 for tilsvarende
pris som cal.22 settet. Slik sett trenger man ikke to komplette våpen da felt og bane i hovedsak har adskilte sesonger.
At DFS kan endre feltskytingene til et mer tilpasset opplegg er også et aktuelt tema – et tema som har versert i tiår uten
tiltak, uavhengig av denne saken.

De lange avstander som dukker opp på et og annet feltstevne er etter skriverens mening over tid blitt en belastning for
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deltakelsen i feltskyting. Kun et fåtall skyttere har jevnlig tilgang på den type terreng som kreves for å trene på de figurer
som er aktuelle, skaffe seg erfaring med vindavdrift, avstandsbedømmelse med mer. Dermed blir utfordringen for stor og
skytteren viker unna dette.

I Danmark og Sverige har man i vesentlig lengre tid enn i Norge hatt lange avstander i felt. Hva er vunnet med det i våre
naboland? Redusert interesse for feltskyting har selvsagt et mer komplisert bilde enn som så.

Tungmetaller er tema i skytebanesektoren for tiden.Vi har en grei dialog med SFT om dette. Det synes ikke å foreligge en
umiddelbar fare for krav om tiltak fra vår side. Imidlertid er det registrert at det ansees positivt at forbruk/tilførsel til kule-
fang av tungmetaller får en prosentvis vesentlig reduksjon med et mindre kaliber.

Foreløpige konklusjoner:
Kaliberet bør godkjennes fordi:
1. Cal 5.56 er et gunstig kaliber i arbeidet med å få ungdommen videre over i senior pga lav rekyl og derved en behagelig

skytesituasjon.Våpenet kan fullt ut konkurrere med 6.5 på 100 og 200 m.
2. Vi kan for første gang i vår tid redusere kostnadene med å være aktiv skytter i DFS
3. Forholdet til Forsvaret og formålsparagrafen bevirker at man ikke kan ignorere hva Forsvaret gjør og våre medlemmer

bør lære seg bruk av kaliberet

Ulemper/utfordringer som oppstår:
1. Tvil om dette vil ha negativ påvirkning på deltakelse i feltskyting
2. Dyrere ammunisjon i 6.5?
3. Behov for ekstra våpen/ombyggingssett

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Kaliber 5.56x45 (.223 Rem) godkjennes som tillatt kaliber i DFS. Norges Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette dato for når
kaliberet kan tas i bruk. Dette vurderes på bakgrunn av at magasinløsningen blir tilfredsstillende.Videre at ett løp til blir
slitasjetestet og funnet tilfredsstillende.

Hans O. Kveli foreslo følgende vedtak:
Saken utsettes og samlagenes ombudsmøter senest i 2010 gis anledning til å uttale seg. Skytterstyret utarbeider hørings-
notat.

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Saken utsettes og samlagenes ombudsmøter senest i 2010 gis anledning til å uttale seg. Skytterstyret utarbeider hørings-
notat.Vedtatt 7 mot 1 stemme.Morten Bjerknæs stemte for administrasjonens forslag.

Ettersom innstillingen fra Norges Skytterstyre var et utsettelsesforslag, spurte møtedirigentene om det var ønskelig å
debattere hvilken prosess som skulle forekomme fra et utsettelsesforlag eventuelt ble vedtatt, til saken skulle tas opp på
ny. Skyttertinget ønsket en slik debatt.

Sindre Undseth redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Skarpodde, Gården, Berglund, Kveli

Skarpodde bad om at følgende ble tillagt protokollen: ”Sammen med høringsnotat skal det fremlegges en grundig konse-
kvensanalyse.”

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling vedtatt med 51 stemmer,mot 4 stemmer for administrasjonens innstilling.
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Sak 8. Forslag om nytt klassesystem for ungdomsklassene

Spørsmålet om endringer i klassesystemet var oppe på Skyttertinget i 2006.

Følgende vedtak ble da gjort:
Vedtak for rekrutteringsklassene:
Vorland sitt forslag om at program og klasseinndeling beholdes som i dag ble vedtatt med 32 mot 24 stemmer.

Forslaget fra Skytterstyret om at Norges Skytterstyre blir gitt fullmakt til å justere skytetider i den hensikt å øke hastighe-
ten på seriene noe, samt å gjøre skyteledelsen enklere ble enstemmig vedtatt.

Drøfting i DFSU:
DFSU drøftet på hvilken måte de kunne lette overgangen fra 100 meter til 200/300 meter, og endte da med et ønske om å
etablere en klasse Eldre junior på 100 meter. En klasse for 18 åringene, og med senior program tilpasset skytetiden på 100
meter.

Vedtak i DFSU:
DFSU anbefaler overfor Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 2009:

Forslag til program og progresjon i rekrutteringsklassene:

10-15 år Aspirant

11-13 år Rekrutt

14-15 år Eldre Rekrutt

16-17 år Junior (kne)

18 år Eldre Junior (seniorprogram, tid: 2-3-2-3-2)

Opprykksregler fra EJ til 200/300 m vedtas av Norges Skytterstyre.

Administrasjonens drøfting:
Skal vi forbli en breddeorganisasjon på sikt må rekruttering over i seniorklassene sikres. I DFS har vi over tid,med jevne
mellomrom, hatt seriøse analyser og diskusjoner vedrørende frafall ved overgangen fra R/J til senior. Noen hevder at det
må gjøres grep med programmene for de eksisterende rekrutteringsklassene i den tro at dersom overgangen gjøres
mykere,med forvansket program i disse klassene, før opprykk til senior, vil interessen lettere beholdes.

Administrasjonen tror ikke at det er nødvendig å gjøre verken klasse Eldre rekrutt eller junior mer tekniske for å lette over-
gangen til senior.Muligens vil dette heller virke mot sin hensikt, og heller gjøre det enda vanskeligere å starte med skyting
i 15-17 års alder. Derimot kan det være et godt poeng å gjeninnføre den gamle klasse 1 på 100 meter. Dette var ei klasse
som fungerte veldig bra før. Opprettelse av en klasse Eldre Junior (EJ) på neste aldersnivå (18, eller 18 - 19 år),med vanlig
mesterskapsprogram som for senior, vil gi denne aldersgruppen en mykere overgang til seniorklassene samt et bedre
grunnlag for fordeling i klassestrukturen ved videre opprykk. De kan da plasseres rett inn i den klassen de hører hjemme i
på 200/300 meter etter poengsummene de har oppnådd på 100 meter.

Frivillig opprykk til seniorklasse kan likevel beholdes for de som vil ha større utfordringer. På denne måten vil vi ivareta
opplæring i alle stillinger på 100 meter i det trygge miljøet som ungdomsutvalgene rundt om representerer. Skytterne vil
også få et år med seniorprogram der de kun vil konkurrere med sitt årskull, som de kjenner fra før, og har sammenliknet
seg med opp igjennom rekrutteringsklassene. Noe som kan fremme fellesskapsfølelsen, og ikke minst vil denne klassen
tydelig markere at de fortsatt tilhører Ungdomssektoren i DFS, og bli tatt vare på deretter. Økonomisk er det en fordel å
være her fordi R-ammo kan nyttes. Endog cal.22 kan nyttes ved trening og mindre konkurranser. Overgangen til stående
skyting vil bli mykere enn ved 200/300 m.Det kan forutsettes at feltskyting for denne klassen skal være grovfelt for å sikre
kontakt med seniorene.
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Konklusjon: Administrasjonen støtter DFSU sitt forslag, og mener en innføring av klasse EJ vil hjelpe oss i å beholde flere
skyttere i organisasjonen ved overgang fra 100 meter til 200/300 meter.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Det etableres klasse Eldre Junior på 100 meter med seniorprogram.

Program og progresjon i rekrutteringsklassene blir da:

10-15 år Aspirant

11-13 år Rekrutt

14-15 år Eldre Rekrutt

16-17 år Junior (kne)

18 år Eldre Junior (seniorprogram, tid: 2-3-2-3-2)

Opprykksregler fra EJ til 200/300 m vedtas av Norges Skytterstyre.

Hans O. Kveli la fram følgende forslag til alternativ progresjon i rekrutteringsklassene:

10-16 år Aspirant

11-14 år Rekrutt (kun liggende skyting)

15-16 år Eldre rekrutt (liggende og knestående skyting)

17-18 år Junior (liggende, knestående og stående skyting)

Skytterstyret gis fullmakt til å fastsette endelig program og skytetider etter råd fra DFSU.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Hans O. Kveli sitt forslag vedtas med 6 mot 1 stemme.Morten Bjerknæs stemte for administrasjonens forslag.

Hans O. Kveli redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Bjerknæs,Vorland, Skogås, Reksten, Kirkesæther, Gården,Meland, Krogstad, Knudsen.

Skogås foreslo saken utsatt. Utsettelsesforslaget ikke vedtatt,med 37 mot 18 stemmer.

Gården foreslo skriftlig avstemning.

Bjerknæs foreslo administrasjonens innstilling.

Vorland fremmet forslag om å opprettholde dagen ordning.

Møtedirigentene foreslo at det skulle stemmes først over om det skulle gjøres endring i klassesystemet for rekrutterings-
klassene, eller om dagens ordning skulle opprettholdes.

Vedtak:
Dagens ordning med klassesystemet for rekrutteringsklassene opprettholdes.Vedtatt med 31 mot 24 stemmer.
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Sak 9. Forslag om endring av tid og sted for Skyttertinget

Fra Namdal skyttersamlag er det kommet forslag om endring av tid og sted for Skyttertinget. Forslaget grunngis med at
dagens ordning gir en stor arbeidsmessig belastning for administrasjonen samt at man ved å flytte Skyttertinget ut fra LS
vil få større fokus på de forhandlingene som foregår på tinget. Det argumenteres videre med at dagens ordning utgjør et
stort økonomisk utlegg for organisasjonen, og forslagsstilleren mener at avholdelse av Skyttertinget ved en sentral flyplass
vil gi et rimeligere Skytterting. Forslagsstilleren har ikke tatt stilling til om Skyttertinget skal avholdes hvert år eller hvert
andre år.

Namdal skyttersamlag foreslår konkret at Skyttertinget flyttes til første halvdel av mars måned. Saken var sist oppe til
behandling i organisasjonen i forbindelse med Skyttertinget i 2005. Den gang ble det vedtatt med 43 stemmer mot 13
stemmer å beholde Skyttertinget under Landsskytterstevnet. Det ble der også vedtatt med 35 mot 21 stemmer å beholde
ordningen med ettårig Skytterting istedenfor toårige tingperioder.

Administrasjonens drøfting:
Generelt
At man kan avholde et rimeligere Skytterting ved å flytte det bort fra Landsskytterstevnet er ganske sannsynlig. Å avholde
et Skytterting som for eksempel starter lørdag morgen og er ferdig senest søndag ettermiddag vil representere en rimeli-
gere løsning enn å avholde Skyttertinget slik det gjøres i dag. Det er også grunn til å anta at fokuset på forhandlingene vil
bli større ved en slik løsning. Til slutt vil det være mulig for at flere fra administrasjonen kan være til stede under tingfor-
handlingene.

Tidspunktet for Skyttertinget
Å avholde Skyttertinget i første halvdel av mars måned som forslagsstilleren ønsker,mener administrasjonen er uheldig.
Man er i avslutningen av en hektisk feltsesong med store mesterskap på samlags- og landsdelskretsnivå. Noen har sågar
begynt å forberede banesesongen.

Administrasjonen er av den mening at om Skyttertinget skal flyttes i tid så må tidspunktet være til siste halvdel av oktober.
Denne perioden har minimal aktivitet. De fleste er ferdig med høstferie og elgjakt. Flyttingen vil imidlertid resultere i
noen endringer i forhandlingene. Enda flere endringer må foretas dersom Skyttertinget i tillegg skal avholdes andrehvert
år.
Administrasjonen vil nedenfor gjøre en vurdering av praktiske forhold som må avklares om man enten velger årlige
Skytterting eller toårig syklus mellom Skyttertinget.

Skytterting hvert år
Dette er bekvemmelig med tanke på at det er en relativt kort tidsakse mellom saker som skal vedtas og selve vedtaket og
iverksettelsen av vedtaket. DFS har også hatt lang tradisjon med å ha årlige Skytterting. Behovet for årlige Skytterting bør
også vurderes i forhold til de fullmakter Skytterstyret har i forhold til Skyttertinget. På Skyttertinget i 2008 ble det på
mange områder tydeligere klargjort myndighetsforhold mellom Skyttertinget og Skytterstyret. Hvis man velger årlige
Skytterting på høsten må nedenstående forhold klargjøres.

Behandling av årsregnskap med årsberetning:
Regnskapsloven krever at årsregnskap og årsberetning skal fastsettes innen 6 måneder etter regnskapsårets slutt (regn-
skapsloven § 3-1 nr 2). Når vi i dag aksepterer å gli inn i den syvende måneden før årsregnskapet med årsberetning fast-
settes av Skyttertinget så har dette sammenheng med at vi makter å holde den absolutt siste fristen for innsending av års-
regnskapet til regnskapsregisteret i Brønnøysund så lenge at Skyttertingets forhandlinger starter senest 30.07. Denne
absolutt siste fristen for innsending til regnskapsregisteret er satt til 1. august hvert år. Dersom Skyttertingets forhandling-
er starter senere beveger vi oss over den absolutt siste frist for innsending av årsregnskapet. Med dagens sammenknyt-
ting av Skytterting og Landsskytterstevne vil dette med klare ord bety at Landsskytterstevnet ikke kan arrangeres senere
enn at Skyttertingets forhandlinger kan starte 30.07.

Behandling av årsregnskapet med årsberetning innen fastsatte frister kan løses på følgende måte:

Skyttertinget velger et kontrollutvalg på 3 personer som fastsetter årsregnskapet på vegne av seg. Norges Skytterstyre
legger fram årsregnskap med årsberetning til kontrollutvalget innen 1.mai hvert år. Kontrollutvalget fastsetter dette, og
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årsregnskapet med årsberetning samt kontrollutvalgets beretning tas inn i sakspapirene til Skyttertinget. Skyttertinget tar
så det fremlagte årsregnskap med årsberetning og kontrollutvalgets beretning til etterretning.

Behandling av budsjettsøknad offentlige midler/behandling av budsjett private midler:
Budsjettsøknad offentlige midler representerer ingen problemer. Norges Skytterstyre får fullmakt til å foreta fordeling på
den enkelte post når tildelingen er vedtatt av Stortinget.

Behandling av budsjett private midler er heller ikke i utgangspunktet noe problem. Det ville imidlertid vært en fordel om
Norges Skytterstyre kunne ha fullmakt til selv å fastsette dette budsjettet, gjerne etter retningslinjer/rammebetingelser for
bruk av så vel egenkapital med restriksjoner som bruk av fri egenkapital. Dette vil gi en bedre samordning av de tilgjeng-
elige økonomiske ressursene. Budsjettet for private midler kan fastsettes samtidig med budsjettet for offentlige midler i
Norges Skytterstyres møte i desember. På denne måten ville Norges Skytterstyre ha en bedre mulighet til å bruke ressur-
sene der det er nødvendig uten å være bundet av et skyttertingsvedtatt budsjett som baserer seg på forslag som er utar-
beidet av administrasjonen opp til 9 måneder før det skal tas i bruk.

Frister i forbindelse med klargjøring til Skyttertinget
Hvis Skyttertinget flyttes til oktober/november er det gode grunner til at dagens tidsfrister i forberedelsene til
Skyttertinget kan flyttes noe ut i tid. Administrasjonen mener imidlertid at selv om Skyttertinget flyttes ca. 3 måneder
senere, så kan likevel ikke fristene til forberedelser flyttes mer enn 1 måned senere. Det vil være administrativt og praktisk
uheldig å foreta saksbehandling i sommermånedene, hvor fokus til administrasjonen og styret er på avholdelse av
Landsskytterstevnet.
Tidsakse for frister med Skyttertinget ultimo oktober:

Dato Handling

1.mars Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget

1.mai Kontrollutvalgets frist for fastsettelse av årsregnskap med årsberetning

1. juni Valgkomiteens frist

5. juni Frist for utsending av Skyttertingspapirer

Ultimo okt Skyttertinget

Skytterting andrehvert år
Det er utbredt praksis i sammenlignbare organisasjoner som eksempelvis idretten at tingperiodene er 2 år eller lengre,
opp til 4 år. Administrasjonen ser at med utvidede fullmakter til Skytterstyret, så kunne Skyttertinget godt vært avholdt
annethvert år. Økonomisk ville dette også vært ytterligere besparende.

I noen tilfelle hadde det imidlertid blitt lengre behandlingstid for saker. Eksempel på sak med lengre behandlingstid ville
vært valg av landsskytterstevnearrangør. I dag er søknadsfristen 4 år før arrangementsåret. Dette måtte blitt løst gjennom
at søknadsfristen hadde økt med ett år for halvparten av arrangørene ved at man hadde vedtatt to LS-arrangører for hvert
Skytterting. Alternativt måtte Skytterstyret fått denne fullmakten.

Årsregnskapet mv:
Dette er allerede løst gjennom et kontrollutvalg for ettårig periode. At Skyttertinget får seg forelagt to årsregnskaper som
er fastsatt av dette utvalget er problemløst. Dette foregår i mange organisasjoner som har sitt ting sjeldnere enn hvert år.

Budsjettsøknad offentlige midler:
Dette kan løses på to måter. Enten kan Norges Skytterstyre få fullmakt til å fastsette denne budsjettsøknaden i de årene
det ikke avholdes Skytterting, eller så fastsetter Skyttertinget denne søknaden for to år om gangen. Den siste er kanskje
den beste.

Budsjett/budsjettfullmakt private midler:
Et skytterting hvert andre år vil aktualisere bruk av fullmakt til Norges Skytterstyre. At Norges Skytterstyre innenfor gitte
rammer gis fullmakt til å fastsette årlig budsjett for private midler er klart bedre enn at Skyttertinget skal fastsette et bud-
sjett for private midler for to år om gangen. Ovenfor er det nevnt at det kan være vanskelig å forholde seg til et skytter-
tingsvedtatt budsjett som er utarbeidet opp til 9 måneder før det skal tas i bruk. Situasjonen blir straks verre når man må
legge ett år i tillegg til de ni månedene.
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Valg:
Dagens ordning med 3-årig valgperiode må fjernes med toårige tingperioder. Alle sentralt oppnevnte tillitsmenn velges
for 2 år. Administrasjonen ser ingen fare for at det kan oppstå mangel på kontinuitet. På den andre siden har
Skyttertinget mulighet for å kaste hele Norges Skytterstyre, DFSU og andre sentralt oppnevnte utvalg og komiteer dersom
tinget mener dette er på sin plass.

Bortsett fra at kontrollutvalget må møtes hvert år innen fristen som er satt i tidsaksen, så vil de øvrige handlingene i tids-
aksen skje hvert andre år.

Sammenfatning av administrasjonens syn
Administrasjonen ser positivt på en flytting av Skyttertinget fra landsskytterstevnet. Imidlertid mener administrasjonen at
Skyttertinget bør legges til høsten, og ikke om våren som er forslagsstillerens ønske. Administrasjonen vil i denne omgang
anbefale at Skyttertinget flyttes til høsten, og at det inntil videre avholdes hvert år. Administrasjonen ser godt for seg toåri-
ge tingperioder i framtida,men mener det er å anbefale å ta ett skritt av gangen. Hvis man først innfører årlige skytterting,
slipper man blant annet i denne omgang å ta stilling til endrede valgperioder.

Ordningen vil sannsynligvis medføre innsparte kostnader i oppholdsutgiftene til skyttertingsrepresentantene.
Administrasjonen vil anbefale at Skyttertinget innordner seg en turnus som svarer til landsskytterstevneturnusen (LS 2011
i Bodø, Skyttertinget 2010 i Bodø). Skyttertinget samles på/ved en sentral flyplass.

For at ordningen skal kunne gjøres gjeldende fra og med 2010,må Skyttertinget 2009 velge et kontrollutvalg som må fast-
sette årsregnskapet med årsberetning innen den fristen som regnskapsloven har fastsatt. Kontrollutvalgets instruks må
vedtas av Skyttertinget 2009.Valgkomiteen må få beskjed om å finne 3 kandidater til kontrollutvalget samt 1 vararepre-
sentant til samme utvalg.

I stedet for at Skyttertinget vedtar budsjett for private midler for det forestående år gis Norges Skytterstyre fullmakt til å
fastsette dette budsjettet. Budsjettet skal fastsettes i samme møte som budsjettet for offentlige midler fastsettes.
Budsjettet skal være realistisk og ikke vise underskudd med mindre underskuddet enten kan dekkes opp av egenkapital
med restriksjoner eller av den delen av organisasjonens fri egenkapital som overstiger 10 mill kroner. Dette beløpet kan
kun endres av Skyttertinget, eventuelt kontrollutvalget dersom en ekstraordinær situasjon oppstår.

Med forbehold om at vår engasjerte revisor ikke har kommentarer vil administrasjonen fremme forslag til instruks for kon-
trollutvalget i vedtaksteksten nedenfor:

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Fra og med 2010 løsrives Skyttertinget fra Landsskytterstevnet. Skyttertinget avholdes hvert år. Skyttertinget avholdes i
turnus mellom landsdelene.

For å etterkomme regnskapslovens bestemmelser om fristen for fastsettelse av årsregnskap med årsberetning velger
Skyttertinget 2009 et kontrollutvalg på 3 personer med 1 vararepresentant. Instruksen vil være som følger:

Kontrollutvalget i Det frivillige Skyttervesen består av 3 personer med en vararepresentant og skal velges av Skyttertinget
etter forslag fra valgkomiteen. Funksjonstiden for kontrollutvalget er 3 år.

”Kontrollutvalget skal påse at regnskapsførselen i DFS’ sentrale ledd er pålitelig og at dets årsregnskap gir et korrekt
uttrykk for organisasjonens drift og finansielle stilling. Kontrollutvalget skal ved gjennomgang av regnskapene vurdere
organisasjonens finansielle stilling, forvaltning og drift.

Kontrollutvalget skal ha adgang til samtlige regnskaper og de forskjellige styre- og utvalgsprotokoller og skal gjøre seg
kjent med avgitte rapporter fra den engasjerte revisor. Kontrollutvalget kan bygge på det arbeid som den engasjerte revi-
sor har utført der den finner det hensiktsmessig.

Kontrollutvalget skal føre protokoll over sine forhandlinger og avgi beretning til Skyttertinget om sin gjennomgåelse av
årsregnskapet. Kontrollutvalget skal løpende ta opp forhold den finner nødvendig og rapportere gjennom nummererte
rapporter til Norges Skytterstyre og revisor.”
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Frister i forbindelse med Skyttertinget
Følgende tidsfrister gjøres gjeldende ved at Skyttertinget flyttes til ultimo oktober:

Dato Handling

1.mars Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget

1.mai Kontrollutvalgets frist for fastsettelse av årsregnskap med årsberetning

1. juni Valgkomiteens frist

15. juni Frist for utsending av Skyttertingspapirer

Ultimo okt Skyttertinget

Budsjettfullmakt til Norges Skytterstyre
Skyttertinget 2009 gir Norges Skytterstyre fullmakt til å fastsette budsjettet for private midler for 2011. Budsjettet skal fast-
settes i samme møte som budsjettet for offentlige midler fastsettes. Budsjettet skal være realistisk og ikke vise under-
skudd med mindre underskuddet enten kan dekkes opp av egenkapital med restriksjoner eller av den delen av organisa-
sjonens fri egenkapital som overstiger 10 mill kroner. Dette beløpet kan kun endres av Skyttertinget. Dersom ekstraordi-
nære forhold oppstår som gjør at dette beløpet må endres på kort varsel kan beløpet endres av kontrollutvalget på vegne
av Skyttertinget.

Alternative forslag
Ivarrud foreslo å beholde dagens ordning med Skytterting i forbindelse med Landsskytterstevnet.

Kveli foreslo å flytte Skyttertinget til juni måned, hvor valgene på Skyttertinget fortsatt skal gjøres gjeldende fra og med
Landsskytterstevnets avslutning. Følgende frister i forbindelse med Skyttertinget vedtas:

Dato Handling

1. februar Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget

15. april Valgkomiteens frist

10.mai Frist for utsending av Skyttertingspapirer

juni Skyttertinget

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:

1. Administrasjonens forslag om fortsatt årlige Skytterting vedtatt enstemmig.
2. Skyttertinget flyttes fra Landsskytterstevnet.Vedtatt med 7 mot 1 stemme (Ivarrud).
3. Skytterstyrets flertall med representantene, Kveli, Tvinnereim, Ivarrud, Kornbrekke og Brovold stemte for å flytte

Skyttertinget til juni måned, hvor valgene på Skyttertinget fortsatt skal gjøres
gjeldende fra og med Landsskytterstevnets avslutning.
Følgende frister i forbindelse med Skyttertinget vedtas:

Dato Handling

1. februar Frist til å sende inn forslag til Skyttertinget

15. april Valgkomiteens frist

10.mai Frist for utsending av Skyttertingspapirer

uni Skyttertinget

Skytterstyrets mindretall med representantene, Undseth, Hofstad og Bjerknæs stemte for administrasjonens innstilling om
Skytterting ultimo oktober.

Hans O. Kveli redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Undseth, Ivarrud, Larsen, Fagervik, Andersen, Hensel, Vaaje, Kirkesæther, Reksten, Knutsen,
Hoel, Skarpodde, Lang-Ree,Massnes, Gjerstad.
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Massnes foreslo utsettelse av saken. Utsettelsesforslaget ikke vedtatt mot to stemmer.

Møtedirigentene foreslo at det skulle stemmes først over om det skulle gjøres endring av tid og sted for Skyttertinget, eller
om dagens ordning skulle opprettholdes.

Ivarrud fremmet forslag om å opprettholde dagens ordning.

Vedtak:
Dagens ordning for tid og sted for Skyttertinget opprettholdes.Vedtatt med 33 mot 22 stemmer.

Sak 10. Forslag om endring av regenttitler på Landsskytterstevnet

Norges Skytterstyre har diskutert ovennevnte i sak 41 og 45/2007 uten at saken har kommet til avslutning. Saken ble i sin
tid aktualisert av at vi for første gang fikk en kvinnelig vinner av LS i 2006.
Administrasjonen har også mottatt merknader om dette uten at noen har levert klare forslag om hvordan løsningen
burde være.

Drøfting:
Det bør kanskje først drøftes hvorvidt det skal innføres/burde vært innført nye titler utover det som var gjeldende før
2006. Det som før 2006 ble fastslått var at dersom det ble en kvinnelig vinner skulle tittelen være Skytterdronning(og sam-
tidig oppfattet som skytterprinsesse fordi hun var beste kvinne, uten at dette konkret ble seriøst diskutert, langt mindre at
det i så tilfelle også kunne bli en kvinne som nr to og hva hun skulle ha for tittel.).

Bør nest beste kvinne ha en egen tittel i tilfelle det er kvinnelig vinner? Det kan synes naturlig idet nest beste mann alltid
har vært prins, når vinneren har vært en mann.Men hvorfor skal hun være kronprinsesse når menn som har vært nr to all-
tid har vært prins? Dette virker ikke logisk.

Her er det mange tenkte konstellasjoner.
Administrasjonen har i sin drøfting av dette kommet til følgende konklusjon:

Vinner på LS er Konge eller Dronning.

Videre:
1. Ved en Konge, og kvinne nr 2: Hun er da Prinsesse – nest beste mann er Prins
2. Ved en Konge og mann nr 2: Han er da Prins – beste kvinne er Prinsesse
3. Ved en Dronning og kvinne nr 2: Hun er da Prinsesse – beste mann er Prins
4. Ved en Dronning og mann nr 2: Prins – nest beste kvinne er Prinsesse

Inntil videre bør det planlegges med prinsesselag som før.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Vinner på LS er Skytterkonge eller Skytterdronning.
Videre:

1. Ved Skytterkonge, og kvinne nr 2: Nr 2 er da Skytterprinsesse – nest beste mann er Skytterprins
2. Ved Skytterkonge og mann nr 2: Nr 2 er da Skytterprins – beste kvinne er Skytterprinsesse
3. Ved en Skytterdronning og kvinne nr 2: Nr 2 er da Skytterprinsesse – beste mann er Skytterprins
4. Ved en Skytterdronning og mann nr 2: Nr 2 er da Skytterprins – nest beste kvinne er Skytterprinsesse

Norges Skytterstyre gis fullmakt til å organisere oppsett av trofeer på LS i samsvar med dette.Videre skal styret se på even-
tuelle tilpasninger på Landsdelskretsstevner.
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Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.Vedtaket gjøres gjeldene fra og med 2009

Kornbrekke redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Skarpodde, Krogstad

Skarpodde fremmet følgende tilleggsforslag: ”Frode Standal, Kleive skytterlag, gis tittelen Skytterprins på
Landsskytterstevet 2006, og tildeles Prinsekanna.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt,med Skarpoddes tilleggsforslag.

Sak 11.HK416 - Forsvarets angrepsrifle - bruk i DFS

Faktaopplysninger innhentet fra Heimevernet
Påfølgende informasjon er gitt av kaptein Guttorm Bentdal ved HVSKS pr. november 2008.
Informasjonen er gitt under forutsetning av at den kun benyttes til internt
saksbehandlerbruk i DFS.

”Det vil komme to typer HK416 til Forsvaret. HK416N er normalversjonen med 16,5” løp. HK416K leveres med 10,5” løp. Det
er ikke andre forskjeller på disse to versjonene enn løpslengden. HV vil få tilført i overkant av 4 000 HK416N og ca 650
HK416K.Våpnene vil bli tildelt Innsatsstyrken. AG-3 utgår i fra Innsatsstyrken,men videreføres i Forsterknings- og oppføl-
gingsstyrken. Det er pr nå ikke vurdert når AG-3 skal skiftes ut i hele strukturen. HK416 er ved utgangen av november
levert til 2 HV-distrikter. Resterende 11 distrikter vil få tildelt våpen første halvår 2009. Det planlegges med at
Innsatsstyrken i HV er ferdig omvæpnet ved utgangen av 2009. Hæren vil få ca 3 000 HK416 i første omgang. De fleste av
våpnene er levert, resterende leveres de nærmeste månedene. Dette er våpen som i stor grad er øremerket Intops og som
dermed ikke er tilgjengelige for konkurranseskyting. Hæren har bestilt ytterligere 11 000 våpen som leveres i slutten av
2009 og i 2010. Det meste av Hærens struktur vil da være omvæpnet fra AG-3 til HK416”.

Tekniske opplysninger
HK 416 er en forkortelse for Heckler & Kock modell 416.Våpenet er i kaliber 5,56. Avtrekksvekten er opplyst å ligge mellom
2,1 og 2,7 kg.Våpenet er standard utstyrt med et optisk rødpunktsikte uten forstørrelse.

Avklaring
I DFS sine grunnregler § 1 – 12 er følgende føring gitt: ”Til Det frivillige Skyttervesens virksomhet benyttes våpen av
Forsvarets modeller, samt andre godkjente modeller,med de siktemidler og det avtrekk som til enhver tid er tillatt
brukt…”Denne konkrete tekst fastslår med all tydelighet at DFS er forpliktet til å gjøre grep slik at HK416 kan benyttes i
organisasjonen.

Ny klasse for militært personell
Ved å tillate bruk av HK416 i konkurranseskyting i DFS, oppstår det samtidig et behov for å opprette en ekstra klasse for
militært personell med dette våpenet. Det nye armevåpenet til Forsvaret kan på ingen måte hevde seg i felles konkurran-
ser med tradisjonelle DFS våpen i bane- og feltskyting. Når det gjelder Stangskyting så er vurderingen at HK416 rimelig
sikkert vil utkonkurrere så vel Sauer som AG3. Hvordan HK416 vil egne seg for felthurtigskyting er uvisst. Sammenliknet
med AG3 ansees HK416 som overlegent i alle konkurransesammenhenger i DFS. Summen av disse momenter tilsier at det
må opprettes en ny klasse for de med HK416, slik at konkurranser blir oppfattet som rettferdig for så vel de som konkurre-
rer med dette våpenet, som de som konkurrerer mot de med HK416. Navnet på klassen foreslås til ”Klasse HK416”.

Alminnelig reglement for klassen
Dagens regler for klasse AG3 legges i størst mulig grad til grunn. Se Skytterboka pkt 7.238. Dette slik at det blir et mest
mulig ensartet reglement for de militære klassene. Dvs. at det kreves de samme forutsetninger om å være rulleført, våpe-
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net som benyttes skal være i standard umodifisert utgave, bekledningen skal være av militær art, at det kun skal være til-
latt å benytte standard utlevert ammunisjon osv.

Spesielle forhold rundt LS/Militært NM
Det er Forsvaret som har fagansvaret for Militært NM.Det overlates derfor til Forsvaret å ta initiativet til å endre reglemen-
tet for NM til å omfatte flere våpentyper enn AG3.

Program
Det ansees at HK416 har betydelig høyere presisjon enn AG3, noe som indikerer at klassen kan følge det ordinære grov-
feltopplegget. Imidlertid er det begrensninger i skyteavstander, slik at hold utover 400m ikke kan anvendes. I baneskyting
benyttes samme program som for AG3 klassen. Stående skyting er ikke relevant for Forsvarets personell, og derfor benyt-
tes et program som inneholder knestående og liggende skyting. I Stang- og felthurtigskyting legges dagens reglement for
AG3 til grunn.

Premiering og mesterskap
All konkurranseskyting med HK416 premieres i en egen klasse. Skyttere som deltar i denne klassen kvalifiserer ikke inn for
finaler eller kan konkurrere om felles trofé. Unntatt er når det er satt opp egne trofé øremerket for denne klassen.

Tidsperspektiv
Klasse HK416 opprettes med virkning fra 1.1.2010.

Potensial for DFS
Gjennom en prosjektoppgave ved Norges Idrettshøyskole Forsvarets institutt, har Guttorm Bentdal vurdert forskjellige for-
hold rundt forsvarets våpen utstyrt med optiske siktemidler, og bruk av disse i DFS. Bentdal har blant annet gjort en
undersøkelse blant alminnelige soldater og befal, som viser at det er en betydelig interesse for å delta i DFS sine aktivite-
ter. Det forutsettes i denne sammenheng at det legges til rette for deltakelse gjennom tilgang til ammunisjon, og ved å
kunne oppbevare funksjonelle våpen i privat bolig.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

DFS innfører med virkning fra 1. Januar 2010 en ny klasse for militært personell som gis
navnet Klasse HK416. Klassen opprettes som en ren ”premieklasse”, slik at skyttere som
konkurrerer med HK416 ikke kan delta i mesterskap eller vinne trofeer av noen karakter. Egne mesterskap og trofé øremer-
ket til denne klassen er unntatt. Reglementet for klassen skal i
størst mulig grad tilpasses det som allerede gjelder for dagens AG3 klasse. Norges
Skytterstyre gis fullmakt til å fastsette endelig reglement for klassen.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Kornbrekke redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.

Sak 12. Forslag om endring av premierte serier i DFS

Hele sakskomplekset ble igangsatt av Norges Skytterstyre ved vedtak i februarmøtet 2007.

Det ble utformet et mandat til Rådgivende utvalg hvor utvalget ble gitt i oppdrag å gjennomgå premieringssystemet for
alle stevner i DFS, unntatt trofeer og titler for Landsskytterstevnet.

Skyttertinget 2009 - Protokoll
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Etter at innstillingen fra Rådgivende utvalg ble mottatt drøftet styret saken i sitt septembermøte 2008(sak 65/2008).

Administrasjonen har de senere år i hovedsak hatt henvendelser fra medlemsmassen på tre
områder hva gjelder premiering:

• Kostnadene med medaljer i åpne stevner er for høye slik at når dette skal dekkes innav arrangementsavgiften
risikerer mindre stevner, særlig i feltskyting, å få et negativt økonomisk resultat.

• Bestemmelsene vedrørende premieringsmetode i baneskyting er noe diffuse. Oftesees det annonsert at
”det premieres ihht Skytterboka”.Ved en slik tekst sies det ingenting om hvilken premieringsmetode som er valgt.
Derved skal metode a) i pkt 10.120 nyttes. Når så arrangøren velger en annen metode oppstår det diskusjoner.

• Premieoppgjør som kommer altfor sent/er mangelfullt i forhold til bestemmelsene er et stadig tilbakevendende
problem. I sitt møte i september 2008 ga Norges Skytterstyre administrasjonen i oppdrag å saksframstille
eventuelle endringsforslag til Skyttertinget 2009.

Drøfting:
Med bakgrunn i de henvendelser og diskusjoner nevnt i strekpunkt to i saksopplysningene foreslår administrasjonen at
det gjøres endringer i Skytterbokas pkt 10.120

Pkt 10.120 Premierte serier, kl 1-5 og Veteraner
Premiering ved åpne stevner og mesterskap.
5-skudds premiering eksisterer ikke for klassene som ikke skyter stående serie. Denne premieringsmetode har overlevd
klasseendringer og programendringer for klassene.

Metoden har hatt sin motivering i at bredden lettere kan få en oppmuntring ved flere premierte serier. De grupperinger
som dette da først og fremst skulle gjelde har ikke en slik ordning. Når det i tillegg oppstår misforståelser og manglende
klarhet i valgt premieringsmetode har administrasjonen derfor kommet til den konklusjon at systemet bør forenkles slik at
det kun nyttes en og samme metode for premierte serier i alle klasser. Dette betyr at det anbefales å premiere 15 skudd
sammenlagt og 10 skudd grunnlag (2 premiegrupper) som den eneste metode. Dette vil ivareta det statistiske faktum at
noen flere får premie enn ved samlet premiering(25 skudd), og være nyttig for breddetankegangen i DFS.

Arrangører trenger da heller ikke å annonsere metode. Uten at vi har en sikker statistikk synes anbefalt metode å
dominere det som velges på åpne stevner.

På Landsskytterstevnet har det de senere år vært et økende problem med like resultater og dertil små, like premier for
5-skudder. Det anbefales derfor at 5-skuddspremiering tas bort også ved Landsskytterstevnet. Landsdelskretsene beholder
sine regler som beskrevet i pkt 10.300.

For begge disse arrangementenes del kan det nyttes/nyttes det standardpremier på 25 skudd.

Gjenstandspremiering.
For å oppnå kvalitet/varig verdi på gjenstandspremier synes det vanskelig å oppnå dette for hele den delen av klassen
som skal ha premie uten å nytte 25 skudd som premiemetode.
Selv om det i alt vesentlig nyttes pengepremier bør det legges til rette for en eventuell gjenstandspremiering hvor det er
kvalitet på premiene.
Dersom arrangør av stevner ønsker å nytte gjenstandspremiering, til hele den 1/3 som skal ha premie, bør det derfor
kunne aksepteres å premiere 25 skudd samlet. For å oppnå kvalitet på premier synes dette som den eneste brukbare
løsning.

Pkt 10.121. Premierte serier, rekrutteringsklassene
Her er det ikke 5-skudds premiering.Videre er det også her administrasjonens inntrykk at det i hovedsak nyttes
2 premiegrupper (15 skudd og 10 skudd). For å få like regler er det derfor naturlig at klassene her følger seniorenes regler,
med den samme begrunnelse.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til Skyttertinget 2009:
Skyttertinget inviteres til å fatte følgende vedtak vedrørende premierte serier i DFS:
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”5-skudds premiering tas ut av DFS’ regelverk for premierte serier i hovedskytingen i baneskyting. Det etableres kun en
premieringsmetode, 15-skudd samlet og 10 skudd grunnlag(2 premiegrupper).

Dersom arrangør nytter gjenstandspremier, for hele den 1/3 som skal premieres, kan det
nyttes en premiegruppe, 25 skudd. Norges Skyterstyre gis fullmakt til å justere regelverket i samsvar med dette.”

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Undseth redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Krogstad, Hereid, Skarpodde, Kveli.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.

Sak 13.Nye trofeer i ungdomsklassene i DFS

Som en del av sin innstilling anbefales det fra Rådgivende utvalg at det innføres trofeer til nr2 og 3 i
ungdomsklassene ved LS.

Saken er forelagt DFSU som i sin tur støtter Rådgivende utvalg og gir samtidig denanbefaling at dette innføres fom 2009
og finansieres gjennom DFSUs budsjett.

Drøfting:
Administrasjonen sier seg enig i de vurderinger som er framkommet både i Rådgivende utvalg og i DFSU.

DFSU gjorde slikt vedtak i sitt møte i september 2008:
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre at det fra og med 2009 innføres trofeer til andre- og tredjeplass ved mesterskapene i
rekrutteringsklassene ved Landsskytterstevnet.Trofeene dekkes av DFSU og kalles DFSUs premie, og har en verdi lik
halvparten av førstepremien.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Fra og med 2009 innføres faste trofeer til nr 2 og 3 i ungdomsklassene ved Landsskytterstevnet.
Trofeene benevnes DFSUs premie.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Bjerknæs redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.

Sak 14. Forslag om innføring av prestasjons-/aktivitetsmedalje

Rogaland skyttersamlag har behandlet forslag om innføring av en ny medalje i DFS fremmet av Ivar Sangolt, og ønsker
denne saken behandlet på Skyttertinget.
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Intensjonen med forslaget er å spore til økt stevnedeltakelse, og i tillegg kunne gi en premie/medalje på grunnlag av akti-
vitet og ikke bare prestasjoner.

Forslag:
Innføre en 2-delt medalje som sporer til økt stevnedeltakelse og som dekker både topp og bredde. Årlig utdeling. DFS’
prestasjonsmedalje (beste 1/3) og DFS’ aktivitetsmedalje (resterende 2/3)

Grunnlaget for utdelingen skal være 6 resultater fra stevner. Poengsummen skal da gjøres om til poeng ut fra prestasjo-
nen, og poengsummen som da oppnås for disse 6 stevnene skal danne rangering til medaljen.

Drøfting i DFSU:
DFSU hadde denne saken oppe som meldingssak i november 2008, og har tatt en ny runde på det i april 2009.

DFSU stiller seg tvilende til om denne medaljen vil kunne øke stevnedeltakelsen. DFSU mener det fremfor å innføre en ny
medalje, kunne være en tanke å satse mer på de merkene og medaljene vi allerede har i DFS. Dette er blant annet
Dugleiksmerket, Raufossmerket og ikke minst forsvarsmerket som klart har samme intensjonen som en eventuell presta-
sjons og aktivitetsmedalje.Videre tror DFSU at dette vil bli et merke som vil kreve mye administrasjon for å holde orden
på, og hvem skal da gjøre det?

Konklusjon: DFSU støtter ikke en innføring av en ny prestasjons og aktivitetsmedalje i DFS.

Administrasjonen deler DFSU sitt syn i denne saken.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:
Forslag om en ny 2 delt prestasjons- og aktivitetsmedalje i DFS vedtas ikke.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Bjerknæs redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Knutsen

Knutsen foreslo følgende: ”Det innføres en prestasjons-/aktivitetsmedalje for ungdomsskytterne i DFS. Grunnlaget for
utdeling er deltakelse i minst fem banestevner, der et av disse må være landsdelskrets- eller landsskytterstevne. Det enkel-
te lag sender resultatene på sine skyttere til samlaget. Samlaget samordner listene og sender disse elektronisk til
Skytterkontoret. Skytterkontoret samordner listene. Styret gis fullmakt til utforming av medaljene og fastsette nærmere
regler og frister for innsending.”

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling vedtatt med 53 mot 2 stemmer for Knutsen sitt forslag

Sak 15. Angående NIF sitt vedtak om obligatorisk politiattest for tillitsvalgte som
har ansvarsforhold i forhold til barn og ungdom

Styret i Norges Idrettsforbund og olympiske og paraolympiske komité (NIF) vedtok 10.Mars 2008 at det skal kreves
politiattest mot seksuelle overgrep mot barn. Dette gjelder for alle som skal utføre oppgaver som i vesentlig grad
innebærer et tillits- eller ansvarsforhold overfor mindreårige. Ordningen trer i kraft 1. Januar 2009. Administrasjonen har
mottatt en rekke henvendelser som tyder på et stort engasjement om og eventuelt hvordan DFS skal følge opp et slikt
vedtak av NIF. DFSU har sett på saken oganbefaler at Norges Skytterstyre følger opp NIF sitt vedtak. DFS er ikke forpliktet
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til å følge direktivet fra NIF,men styret ønsker at saken skal debatteres bredt i DFS før eventuelt vedtak fattes. Styret vil
bringe saken inn for diskusjon på Skyttertinget 2009. Sak angående oppfølging av NIF sitt vedtak om å kreve obligatorisk
politiattest for tillitsvalgte som har et ansvarsforhold i forhold til barn og ungdom, legges fram som diskusjonstema på
Skyttertinget 2009.

Behandling:
Leder i DFSU,Morten Bjerknæs, innledet debatten.

Følgende hadde ordet i saken: Gården, Kveli, Refsethås, Gjerstad, Knutsen, Lang-Ree, Paulsen

Sak 16. Forslag om offisielt NM og landsdelskretsstevner på 15 meter

Både Vestfold skyttersamlag og Akershus skyttersamlag foreslår at det skal innføres offisielle Landsdelskretsstevner på 15
meter.Vestfold viser i sitt forslag til at de har støtte fra Drammen, Ringerike, Hallingdal og Numedal skyttersamlag.
Gjennom Vestfold skyttersamlag har også skytterlagene, Andebu, Sandar og Sandefjord, og Sem skytterlag foreslått
innføring av et eget NM på 15 meter med disse skytterlagene som arrangør av NM i 2011.

Vestfold skyttersamlag foreslår i forbindelse med innføring av landsdelskretsmesterskap at det skal innføres et eget
mesterskapsprogram med finale til slutt i alle klasser. Dette støttes av Akershus, uten at de lanserer noe konkret forslag om
finaler.Vestfold skyttersamlag foreslår videre at stevnet skal arrangeres medio/ultimo januar. Akershus skyttersamlag
foreslår ikke noe konkret tidspunkt for dette mesterskapet,men antyder at det bør skje i løpet av senhøsten.

Vestfold skyttersamlag begrunner ikke søknaden sin på annen måte enn at det har blitt tradisjon i flere landsdelskretser å
arrangere slike uoffisielle mesterskap. De ønsker derfor å heve statusen med offisielle mesterskap. Akershus skyttersamlag
på sin side mener at innføring av landsdelskretsstevner vil bidra til å øke rekrutteringen til DFS generelt.

Administrasjonens drøfting:
15-meterskytingen har i flere tiår vært den viktigste rekrutteringsarenaen i DFS. Den store interessen for 15-meterskyting
medførte at man i 1984 vedtok innføring av samlagsmesterskap på 15 meter for å øke statusen og gi et stevnetilbud i
samlagene. Det er innendørs på 15 meter at de aller fleste skyttere gjør sitt første møte med DFS gjennom eksempelvis
skyteskole eller andre tilbud i skytterlaget. Skyting på 15 meter har først og fremst blitt sett på som en rekrutteringsarena
for klargjøring til DFS sine hoveddisipliner som foregår ute gjennom feltskyting og baneskyting.

Opp gjennom 1990-tallet økte imidlertid oppslutningen om 15-meterstevnene. Skytterstyret fant det da nødvendig å klar-
gjøre at denne disiplinen ikke måtte gå på bekostning av kjerneaktiviteten feltskyting i vinterhalvåret. Skyttersamlagene
ble således oppfordret til å begrense sesongen til perioden oktober til januar gjennom terminlistearbeidet. Dette var fordi
man så at antallet feltskyttere gikk nedover, og at dette var bekymringsverdig i forhold til denne disiplinens avgjørende
betydning for oppnåelse av formålsparagrafen. De siste årene, spesielt etter innføring av elektroniske skiver også på 15
meter, har det blitt enda større oppslutning om innendørsaktiviteten. Dette er særdeles gledelig med tanke på rekrutte-
ringen i DFS. Dette er etter administrasjonens mening den disiplin som fungerer best i DFS akkurat nå. I så måte er det ikke
behov for ytterligere stimuleringstiltak eller statusheving med mesterskap på høyere nivå.

Administrasjonen er enig i at et stevnetilbud med landsdelskretsstevner og eget NM vil gi økt status for innendørsskyting-
en, spesielt for eliten i DFS som får flere titler å konkurrere om. Stevnene vil også bli store med mange deltakere. Dette
gjelder NM og i de landsdelskretser hvor reiseavstanden fra ytterpunktene ikke er så store og hvor befolkningstettheten er
størst. Administrasjonen mener imidlertid at en innføring av slike mesterskap ikke vil bidra til større aktivitet og
rekruttering til DFS generelt.

En begrunnelse for administrasjonens standpunkt er at stevnetilbudet på 15 meter er meget godt som det er i dag. Det
arrangeres også større stevner som eksempelvis Oslo Open som ivaretar eliteskytternes interesser om mer prestisje på 15
meter. Slike stevner vil det helt sikkert komme flere av regionalt,med høy prestisje, uten at DFS sentralt tilrettelegger eller
bruker ressurser på dette. En annen innfallsvinkel er at prestisjen på NM og landsdelskretsstevner blir så stor at det i sin tur
går ut over feltskytingen. Det kan gjøre at flere velger å ta pause fra skytingen i feltsesongen fordi de kun konsentrerer seg
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om innendørsskytingen og banesesongen. I forhold til formålsparagrafen mener administrasjonen at dette vil være
uheldig.Vi må således ikke stimulere til aktivitetsformer som gjør at feltskytingen kan svekkes ytterligere.

Praktisk vil det også være en utfordring med tidspunktene for disse mesterskapene, uten at det influerer på feltsesongen.
Her er det store regionale forskjeller. I Nord-Norge og Midt-Norge strekker 15-metersesongen seg til februar,mens man i
de sørlige landsdelskretser slutter innendørsesongen tidligere til fordel for feltsesongen. Et stort stevnetilbud internt i
samlagene blir sett på som gledelig for aktiviteten,men vil her få konkurrenter ved at det også skal arrangeres landsdels-
kretsmesterskap og NM.

Ved eventuell innføring av NM og landsdelskretsmesterskap med høynet prestisje, vil flere hevde at det vil være naturlig
med finaleskyting som i forslaget fra Vestfold. Dette vil imidlertid ha praktiske og økonomiske konsekvenser for deltakerne
som må være igjen til finaleavviklingen, og dette er da også bakgrunnen for at det ikke er finaler på samlagsmesterskapet.
Innføring av finaler vil uansett program være tidskrevende, og mulig medføre at stevnet må gå over lengre periode enn en
helg. Uten finaler vil stevnet på den annen side bli mindre interessant for media, da det er vanskelig å vite når vinnerne er
”innom”stevnet. Uansett hva man her måtte velge,mener administrasjonen at dette vil skape en unødig og følelsesmessig
debatt som ikke gagner skyttersporten.

Det siste argumentet mot en innføring av NM og landsdelskretsstevner er økonomi. Skal man fra sentralt nivå bruke de
samme ressurser på dette landsdelskretsmesterskapet som i baneskyting og feltskyting, vil det bli økte kostnader. Premier
og medaljer på eksempelvis landsdelskretsstevnene i feltskyting utgjør i dag ca. 100 000 kroner. Dette er midler som enten
må frigjøres fra sentralt nivå eller i landsdelskretsene, og vil derfor gå på bekostning av andre tiltak. Et eget NM vil også
generere kostnader fra organisasjonen sentralt når det gjelder premier, og mulig også andre administrative kostnader.
Administrasjonen konkluderer med bakgrunn i ovenstående at det ikke bør innføres egne landsdelskretsmesterskap eller
NM på 15 meter

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Det innføres ikke eget NM eller landsdelskretsstevner på 15 meter som offisielle mesterskap i DFS.

Alternative forslag:
Hans O. Kveli framsatte følgende 2 forslag:

1. Fra og med innendørssesongen 2009/2010 gis muligheter for arrangement av landsdelskretsmesterskap på 15
meter innendørs etter eget valg i landsdelskretsene og med egen økonomi. Det innføres ikke offisielle mesterskaps
medaljer eller premier fra sentralt nivå.

2. Forslaget fra Vestfold skyttersamlag om å innføre NM på 15 meter utsettes i 2 år.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:

1. Administrasjonens innstilling angående landsdelskretsstevner på 15 meter vedtas med 5 mot 3 stemmer. Styrets
flertall representantene Undseth,Tvinnereim, Kornbrekke, Ivarrud og Brovold stemte for administrasjonens
innstilling,mens styrets mindretall med representantene Kveli, Hofstad og Bjerknæs stemte for Kveli sitt forslag.

2. Administrasjonens innstilling angående eget NM på 15 meter vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Styrets flertall med
representantene Undseth,Tvinnereim, Hofstad, Ivarrud og Brovold stemte for administrasjonens innstilling,mens
styrets mindretall med representantene Kveli, Kornbrekke og Bjerknæs stemte for Kveli sitt forslag.

Undseth redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Kveli, Krogstad,Tveiten, Skarpodde

Vedtak:
1. Fra og med innendørssesongen 2009/2010 gis muligheter for arrangement av landsdelskretsmesterskap på

15 meter innendørs etter eget valg i landsdelskretsene og med egen økonomi. Det innføres ikke offisielle mester
skapsmedaljer eller premier fra sentralt nivå.Vedtatt med 40 mot 15 stemmer for å opprettholde dagens ordning.

2. Det innføres ikke eget NM på 15 m.Vedtatt med 31 mot 24 stemmer.
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Sak 17.Tidspunkt for klassesetting

Namdal og Agder skyttersamlag legger fram forslag til Skyttertinget om at tidspunkt for klassesetting endres fra 1/1 til
1/11. Forslagene er vedlagt. I 2006 la Nord-Østerdal fram tilsvarende forslag(sak 20/2006),mens Namdal fremmet denne
saken i sak 26/2008.

Drøfting:
Administrasjonen ser ikke at det er kommet nye, vesentlig endrede argumenter inn i saken.
Administrasjonen vil nå, som i 2006, si at det kan ses å være enkelte fordeler med at klassesettingen skal gjelde fra før
innendørssesongen starter. Særlig for de som går opp i klasser med høyere stillinger og ønsker å bruke hele innendørs-
sesongen til å trene på ny stilling i konkurranser. Siden den gang er det imidlertid åpnet for at juniorer på individuell basis
kan skyte i høyere klasse når som helst i året, slik at dette moment faller bort for juniorklassens vedkommende.

Administrasjonen får også av og til henvendelser fra skyttere som ønsker å endre klasse før innendørssesongen. Det er et
argument at karuseller som går fra før årsskiftet over i nytt år blir problematiske når flere skyttere skifter klasser midt i
karusellen. Dette kan løses lokalt med spesielle bestemmelser for karuseller. For de mange lag og samlag som ikke har
slike arrangementer innendørs blir det noe spesielt å skulle stresse ferdig klassesettingen uten god grunn og attpåtil ikke
få den korrekt pga sent innsendte resultater. Klassesetting ved årsskiftet har fungert tilfredsstillende, og kalenderåret har
slik sett vært et naturlig skille foran feltsesongen. Skytterlagene har også hatt god tid til å informere sine skyttere om ny
klassesetting foran nytt skytterår. Sen innrapportering av resultat fra stevner gjør også at ”slakken” fram til årsskiftet har
vist seg å være nødvendig. Det er grunn til å anta at det blir flere som begynner i feil klasse på innendørsstevnene når
skytterlagene ikke har gjort unna arbeidet med å klassesette sine skyttere.Vanlig praksis er at slike lister gjøres klare i
forbindelse med årsmøte som i mange skytterlag først blir avholdt sent i november.

Organisasjonen sliter i dag med at mange ikke følger opp nåværende frist på 30 dager, og senest høsten 2005 ble det
sendt rundskriv for å få stevnearrangører til å respektere 30-dagersfristen for utsending av resultatlister og premieoppgjør.
Det har fra administrasjonens side vært tanker om å se på løsninger for et sentralt resultatbaseprogram, hvor alle resulta-
ter fra et hvert stevne i Norge ble lagt inn.Med et slikt system kunne alle skyttere fulgt med på sine klassesettingspoeng-
summer fortløpende. Dette er et stort prosjekt, som sannsynligvis vil være mulig å gjennomføre i løpet av noen år. Før
dette skjer ser ikke administrasjonen noe spesielt forbedringspotensiale i en framskynding av tidspunkt for klassesetting.
Administrasjonen konkluderer derfor med at den ikke finner tiden moden til å anbefale Norges Skytterstyre å gå inn for
Namdal og Agder sine forslag.
En prinsipiell merknad fra administrasjonen er i tillegg at aktivitet på 15m ikke bør få slik oppmerksomhet at lag/samlag,
som ikke fokuserer slik, skal styres inn i et stressarbeid for klassesettingen for felt og bane. Dette bør det finnes lokale
løsninger på.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Dagens regelverk for klassesettingsåret og frist for innsendelse av resultatlister og premieoppgjør etter
stevner opprettholdes.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Kornbrekke redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Larsen, Paulsen,Vorland, Kveli, Skarpodde

Larsen fremmet Namdal sitt forslag om nytt klassesettingstidspunkt

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling vedtatt med 31 mot 24 stemmer.
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Sak 18. Forslag om å innkreve arrangementsavgift ved forhåndspåmelding og
manglende frammøte

Saken er relativt identisk med forslaget i 2006. Det ble den gang ikke behandlet som tingsak.

Vårt regelverk inneholder noen generelle bestemmelser vedrørende arrangementsavgift og premieinnskudd på stevner.
Ovennevnte problemstilling er beskrevet i pkt 10.115 slik at forslaget må oppfattes som et forslag om endring av
regelverket.
Samlagene fastsetter satser for sine lags åpne stevner. Skytterboka 10.110 (spes 10.116).
Situasjonen i dag er som i 2006 dvs at påmelding til åpne stevner fortsatt er ”optimistisk”med den følge at skyttere som er
påmeldt uteblir.
Det som fortsatt skjer er at enkelte arrangører hevder å miste deltakelse når stevnet er fullbooket og så ikke blir tilfelle ved
uteblivelse.

Det har ikke framkommet noen nye momenter av betydning i saken, bortsett fra at Hedmark forutsetter i sitt forslag at
krav må kunne stilles dersom påmelder kan spores.
Drøftingen nedenfor er for administrasjonen den samme som i 2006.

Drøfting:
Forhold hos arrangøren:Ved stor påmelding kan arrangøren bli nødt til å avvise skyttere eller henvise til å møte opp og
skyte på eventuelle ledige plasser. Dette kan i gitte tilfeller føre til tapt inntekt ved stevner ved at skyttere ikke tar sjansen
på at ledig plass blir tilgjengelig. På denne bakgrunn er det forståelig at det registreres en viss irritasjon hos arrangører. De
fleste har dog bare latt saken ligge. Det blir tross alt en del adm.med utskriving av enkeltgiroer.

Situasjonen for deltakere: Forhåndspåmelding på nettet brukes av mange skyttere/skytterlag. Ofte er det en person som
”ordner”med påmelding for en gruppe av skyttere. Nettopp dette gjør det fortsatt betenkelig å skulle kreve arrange-
mentsavgift etterbetalt idet påmelding meget vel kan skje uten en presis bekreftelse fra den enkelte, i en slik kollektiv
påmelding.
Viten om at et slikt krav legalt eksisterer, dersom det skulle knesettes, vil etter alt å dømme redusere deltakelse, idet skyt-
terne rimeligvis ville bli mer forsiktige med forhåndspåmelding. Ønsker vi en slik effekt?

Det er administrasjonens oppfatning at muligheten for nettpåmelding har vært et godt bidrag til økt aktivitet blant
skytterne. Planlegging og sikkerhet for forbruk av tid en helg er blitt vesentlig bedre, noe som gjør deltakelse mer
akseptabel og forutsigbar for de som har familier som ikke er med.

En vanskeliggjøring av dette bør derfor DFS ikke vurdere.Trolig vil en innskjerpning av en slik art generelt redusere
deltakelse og være mindre inntektsbringende enn nå for arr.
All den tid dette er et konfliktområde,mellom skytterlag eller skytterlag og personer, kan det synes nødvendig at det
skrives mer om dette i våre informasjonskanaler og jevnlig tas opp som tema i organisasjonen.

Hedmark sitt poeng med sporbarhet synes bare å problematisere saken ytterligere. Arrangører kan selv avhjelpe dette
ved å ha påmelding/avmelding åpen nærmere opp til stevnet enn hva som har vært vanlig så langt. Avmelding på tele-
fon/SMS bør også organiseres.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Dagens regelverk i Skytterbokas punkt 10.115 opprettholdes.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Ivarrud redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Lang-Ree,Tveiten, Jacobsen, Bjerknæs
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Lang-Ree fremmet Hedemark sitt forslag om å innkreve arrangementsavgift ved forhåndspåmelding og
manglende fremmøte.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling vedtatt med 44 mot 11 stemmer.

Sak 19. Forslag om resolusjon fra Skyttertinget vedrørende moms

Til ombudsmøtet i Sogn Ytre skyttarsamlag var det kommet følgende forslag:

”Forslag om resolusjon – tingsak. Framlegg frå Oppedal/Brekke skyttarlag:

Frivillige, samfunnsnyttige lag og organisasjonar skal få refusjon for innbetalt moms. Det må bli slutt på at staten utnyttar
frivillig arbeid med moms og avgifter.

Vedtak:
Ombodsmøtet stiller seg einstemmig bak framlegget.”

Kulturmomsutvalget
Det ble ved Kgl. resolusjon 01.12.2006 nedsatt et såkalt Kulturmomsutvalg. Utvalget har bestått av 10 medlemmer, noen
med bred erfaring fra norsk kulturliv, andre var representanter fra regjering, skatteetaten og andre offentlige instanser. I til-
legg var det en representant fra advokatfirmaet BA-HR. Idretten var representert ved daværende president i NIF/NOK, Karl-
Arne Johannessen. Han ble etter eget ønske løst fra vervet 26.03.07 og erstattet av Christian Anker-Rasch (president i
Norges Golfforbund). Etter eget ønske ble også han løst fra vervet 04.07.07 og erstattet av Børre Rognlien (andre visepresi-
dent i NIF/NOK). Utvalget ble ledet av professor Arild Hervik, Høgskolen i Molde.

Kulturmomsutvalgets oppdrag var å gjennomgå merverdiavgiftsregelverket på kultur- og idrettsområdet, herunder frivil-
lig sektor med sikte på å utvide avgiftsgrunnlaget og legge til rette for et mer oversiktlig og helhetlig regelverk som gir
mindre byråkrati og lavere administrative kostnader.

Utvalget hadde følgende klare begrensning i sitt mandat:

• Utvalget skal ikke ta stilling til støttenivået på statens økonomiske bidrag til frivillig sektor, herunder ordninger som
innebærer indirekte støtte gjennom skatte- og avgiftssystemet.Med andre ord lå det ikke innenfor utvalgets man
dat å diskutere eventuell null-sats for frivillige organisasjoner.

Organisasjonen ”Frivillighet Norge ”og Norges Idrettsforbund gikk inn i utvalget med politiske signaler om at dette var
stedet der man skulle ”utrede muligheten for en varig ordning for moms-kompensasjon for frivillige organisasjoner”. (Sitat
fra ”Plattform for regjeringssamarbeid mellom AP, SV og SP 2005-2009 ”Soria Moria erklæringen). Disse organisasjoners
primære standpunkt er at frivillige, ikke-fortjenestebaserte aktører ikke skal sitte igjen med merverdiavgift på innkjøp av
varer og tjenester. Arbeidet i utvalget har imidlertid vist at både utvalgets majoritet og oppdragsgiveren,
Finansdepartementet, har foretatt ovennevnte begrensning i mandatet.

Et annet av utvalgets medlemmer (Turid Hundstad fra KKD) tar til etterretning at det ligger utenfor utvalgets mandat å
vurdere kompensasjon for merverdiavgift for hele frivillig sektor. Hun viser videre til at regjeringen har uttrykt at den skal
behandle spørsmålet om merverdiavgift og frivillig sektor etter at utvalgets utredning er lagt fram og mener at disse
spørsmålene er naturlig å ta opp i den sammenheng.

Etter å ha vurdert alternative modeller så var det et enstemmig utvalg som anbefalte den såkalte ”breddemodellen”.
Denne går i korthet ut på at langt flere inntekter (eks inngangspenger til teater og museum, vederlag for bruk av trenings-
sentre, deltakeravgift på idrettsarrangementer) blir mva-pliktig.Motstykket til dette blir at inngående merverdiavgift kan
fradragsføres fullt ut.
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Det var flere særmerknader til innstillingen. Representantene fra Frivillighet Norge og NIF viste til organisasjonenes prinsi-
pale krav om null-sats for frivillig sektor, og understrekte at de subsidiært sluttet seg til utvalgets anbefaling.

Kulturmomsutvalgets innstilling ble levert Finansdepartementet 26.02.2008, og er nå lagt ut til høring.

Drøfting:
Administrasjonen ser likhet i forslaget fra Sogn Ytre skyttarsamlag og kravet fra Frivillighet Norge og NIF om null-sats for
frivillig sektor. Administrasjonen mener at også DFS bør stille seg bak dette kravet.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak om opprop til Stortinget:

Det frivillige Skyttervesen med sine 860 skytterlag slutter seg til kravet fra Frivillighet Norge og Norges Idrettsforbund om
null-sats for frivillig sektor når det gjelder skatt og merverdiavgift.

Tvinnereim redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.

Sak 20. Forslag om endring av rangering av NM felt

Oddbjørn Larsen,Torridal skytterlag, fremmer forslag om regelendring i NM felt for alle klasser. Forslaget går ut på at
innertreff fra innledende skyting (30-skudden) også teller i mesterskapet (maksimalt 42/42). Forslaget er støttet av
ombudsmøte i Agder skyttersamlag.

Drøfting:
Hovedargumentet i forslaget er at den skytteren som har skutt flest innertreff totalt på hele feltrunden (42 skudd) er den
skytteren som har skutt best i konkurransen totalt sett. Dette bør gi seier i mesterskapet, selv om skytteren kanskje ikke
har skutt den beste finalen av de med like mange treff. I utgangspunktet er dette et godt argument,men i denne
sammenheng er det viktig at vi også tar med følgende argumentasjon:

Under feltskytingene på Landsskytterstevnet skytes det innledende skyting over fem dager.Vi har mange eksempler på at
vær og vind varierer mye både fra dag til dag og fra tidlig til sent på dagen.Ved å la innertreff telle på alle 42 skuddene, vil
man i enda større grad enn i dag være avhengig av et gunstig tidspunkt for skyting.

På Landsskytterstevnet skytes det kun på oppgitte avstander både på grovfelt og finfelt.Ved å la innertreffene fra innle-
dende skyting få enda mer å si, vil dette favorisere”prikk-skyttere” framfor felt-spesialistene. Skytterne vil derfor få enda
større fokus på presisjon enn det de har i dag.

Forslaget peker også på at man med bruk av innertreff på alle 42 skuddene vil gjøre det mer TV vennlig og enklere å forstå
for publikum.TV er som kjent pr i dag ikke interessert i å vise feltskyting fra LS. Om en slik regelendring vil endre NRKs
holdning til dette vites ikke,men det er lite sannsynlig at det vil få avgjørende betydning. For publikum vil det trolig være
enklere å følge med dagens ordning.

Et poeng som taler for en regelendring er at man lettere kan skille skytterne. Dette vil trolig gi færre omskytinger og igjen
en raskere gjennomføring av finaleskytingen. Omskytinger har man hatt i enkelte klasser på finfelt de siste årene. Dette
har ikke skapt store problemer tidsmessig, ettersom man har tatt høyde for dette i tidsplanen. I grovfelt har det derimot
vært minimalt med omskytinger etter at regelen med at innertreffene teller i finalen ble innført. Det er lite som tyder på at
dette vil bli noe stort problem i fremtiden heller, såfremt vanskelighetsgraden på finaleskytingen legges på samme nivå.
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Tallene i tabellen støtter opp under dette.
Tallene i tabellen er hentet fra grovfelt klasse 2-5 + V55:

Landsskytterstevne Ant. skyttere med 30 treff Ant. skyttere med 42 treff
2004 – Sandnes 11 1 (ca 9 % av de med 30 treff )
2005 – Lesja 25 9 (ca 36 % av de med 30 treff )
2006 – Målselv 40 9 (ca 22,5 % av de med 30 treff )
2007 – Steinkjer 72 4 (ca 5,5 % av de med 30 treff )
2008 – Førde 42 6 (ca 14 % av de med 30 treff )

De siste årene har DFS jobbet for å få et helhetlig og likt regelverk i organisasjonen. Et av hovedpoengene i dette arbeidet
har vært at skyteprogrammet skal være likt i alle ledd i organisasjonen. Dersom en regelendring for felten på LS er aktuell,
bør man også vurdere om en regelendring bør gjelde for alle mesterskap i DFS.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Dagens regelverk for NM felt opprettholdes.

Norges skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Hofstad redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Paulsen

Paulsen fremmet forslag om endring av rangeringsreglene i NM felt.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling vedtatt med 54 mot en stemme.

Sak 21. Forslag om generell endring rangering i baneskyting (vedlegg 10)

Agder skyttersamlag, etter forslag fra Søgne skytterlag, fremmer forslag om at det i baneskyting på fullt mesterskap range-
res etter innertierregelen for alle 35 skudd, både ved stevner med fortløpende finale og finale til slutt.

Forslagsstilleren argumenterer med at et slikt regelverk vil definere den beste skytteren.

Gjeldende vedtak er fattet av Norges Skytterstyre i sak 64/2008:
Skytterbokas pkt. 10.412 som omhandler rangering i mesterskap på bane, endres fra og med 1/1-2009 slik at der hvor
mesterskapene skytes med fortløpende finaleomgang, rangeres skytterne etter innertierregelen på samtlige 35-skudd
ved poenglikhet. Der hvor omgang skytes til slutt, opprettholdes dagens regelverk med at det kun rangeres etter
nnertierregelen på 10 skudd finaleomgang ved poenglikhet.

Gjennom Styrets vedtak i sak 64/2008 er dermed forslaget om rangering etter 35 skudd allerede innført ved stevner med
fortløpende omgang. Dermed gjenstår forslaget om rangering etter alle 35 skudd i stevner med avsluttende finaler.

Drøfting:
Administrasjonen opprettholder sin argumentasjon og innstilling fra tidligere drøftinger i denne saken. Dvs. at det ved
stevner med mesterskapsomgang til slutt skal rangeres etter innertierregelen på 10 skudd finaleomgang ved poenglikhet.
Det er riktig at rangering etter samtlige 35 skudd vil gi seier til skytteren med det beste sluttresultatet,men nødvendigvis
ikke til den beste skytteren. Resultatene kan være oppnådd under vidt forskjellige forhold, og da vil særlig en rangering
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som prioriterer innertiere være fordelaktig for de som skjøt under de beste forholdene. Noe av denne forskjellen nullstilles
ved at skyttere med lik poengsum stiller likt inn til finaler, og der skyter samtidig og under helt like forhold.
Administrasjonen mener videre at dagens reglement er mest oversiktlig for publikum og ikke minst for speaker som skal
holde skyttere og publikum oppdatert. Det blir vanskeligere og mer uoversiktlig å kåre mestere når man må holde kontroll
på alle tellende skudd, også fra den innledende skytingen.

Sjansen for likhet etter rangering med innertierregelen er absolutt størst i mesterskapene på 100m.Det oppfattes imidlertid
ikke i alminnelighet som spesielt problematisk at det blir noen omskytinger. Administrasjonen er av den generelle oppfat-
ning at omskyting om førsteplasser og titler setter en ekstra spiss på kåringer. En regel som tilsier at det ved poenglikhet
skal være omskyting om førsteplass i seniormesterskap vil derfor være iht. dette synspunktet.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:
Dagens regelverk for rangering av like resultater ved finale til slutt i baneskyting opprettholdes.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Undseth redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Følgende hadde ordet i saken: Paulsen, Krogstad, Berglund,Midthaug, Skarpodde

Paulsen fremmet forslag om generell endring av rangeringsreglene i baneskyting.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling vedtatt med 54 mot en stemme.

Sak 22. Endring av tidspunkt for landsdelskretsstevner og samlagsstevner

I sak 15 på Skyttertinget i 1999 ble det gjort følgende vedtak:
”Samlagsstevner og landsdelskretsstevner i baneskyting i Sør-Norge avvikles 2. (3.) helg i juni, eller 2. eller 3. helg i august.
Landsdelskretsene bestemmer rekkefølge og stevnehelger. Innen hver landsdel bør stevnene avholdes samme helg. Nord-
Norge gis frihet til å forskyve stevnene.”

Saken var igjen oppe til behandling på Skyttertinget 2001, og da ble ordningen fra 1999 fortsatt vedtatt.

Drøfting:
Administrasjonen har tatt opp denne saken, da vedtaket som ble gjort i 1999 kan være uklart. Spørsmålet gjelder først og
fremst om landsdelskretsene og samlagene kan benytte 2 helger i juni til avvikling av eventuelle landsdelskretsstevner eller
samlagsstevner. Slik det praktiseres nå, er det bare Trønderkretsen som arrangerer samlagsstevnene i juni og landsdelskrets-
stevne i august,mens øvrige landsdeler gjør omvendt. Spørsmålet er aktualisert i forbindelse med at styret foreslår å flytte
Skyttertinget til juni måned. Da vil det være uheldig om det benyttes 2 helger til avvikling av mesterskap i denne måneden i
en tett banesesong med mange stevner.

Styret har de seneste årene satt av kun en helg i juni til disse stevnene i sin oversikt over hovedbegivenheter,men vedtaket
fra 1999 kan altså forstås slik at landsdelskretsene selv kan velge en annen helg. Dette er også gjort av noen samlag, og det
har medført misnøye i nærliggende landsdelskrets. Administrasjonen vil derfor foreslå at det skal benyttes kun en helg til
samlagsstevner/landsdelskretsstevner i juni måned.

Administrasjonen mener landsdelkretsene fortsatt kan ha friheten til å velge om de vil ha landsdelskretsstevnene i juni eller
i august. Ideelt sett skulle det vært slik at landsdelskretsstevnene eller samlagsstevnene skulle tatt opp bare en helg i august
også, og fortrinnsvis første helg etter LS. Dette for å frigjøre en helg til andre arrangement. Her er det imidlertid sterke kultu-
rer som gjennom en årrekke har funnet sin form, så administrasjonen har ikke vektige nok argumenter til å endre på dette
til noe som vil skape misnøye i landsdelskretsene.
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Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Samlagsstevner og landsdelskretsstevner i baneskyting i Sør-Norge skal avvikles på en helg i juni, eller 2. eller 3. helg i
august. Norges Skytterstyre bestemmer i sin oversikt over hovedbegivenheter året før hvilken helg i juni landsdelskrets-
stevner/samlagsstevner skal avholdes. Dette skal være enten 2. eller 3. helg i juni. Landsdelskretsene bestemmer rekkeføl-
ge mellom mesterskapene og stevnehelger. Nord-Norge har frihet til å forskyve stevnene.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre anbefaler Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.

Kornbrekke redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.

Sak 23. Forslag om endring av bekledningsreglementet for aspirantklassen

Fra ombudsmøtet i Nordmør skyttersamlag:
Punkt 7.221 i skytterboken inneholder følgende angående klasse aspirant:

Påkledning:
Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytebekledning eller skytesko. Følgende modifikasjoner på vanlig bekledning er tillatt:

Opphengskrok for geværrem på overarm og albuebeskyttere. (Jfr. Skytterbokas pkt. 8.142). Kontroll av bekledning foretas
av standplassleder ved opprop. (Det er tillatt å benytte skytterlue og skytterhanske)

Forslag: Hele denne passus (Påkledning) i pkt. 7.221 fjernes.

Begrunnelse:
Klassen skyter alle skudd liggende. Skytesko har således ingen verdi i det hele tatt for skytteren. Dette er ingen konkurran-
seklasse, og fordeler ved bruk av f.eks. skytejakke gir således ikke skytteren noen konkurransemessige fortrinn.Tvertimot
kan slik tillatelse gi bedre rekrutterings-effekt fordi innøving i bruk av rem vil være lettere idet skytejakken vil gi bedre
hold enn en vanlig jakke påfestet en opphengskrok. Skytteren vil således føle seg langt mer komfortabel med en slik løs-
ning. Skytejakker kan idag anskaffes for rundt 1000,- kroner slik at kostnadsfaktoren bør ikke være avskrekkende. Dog må
det være sagt at skytejakker i aspirantklassen ikke må anses nødvendig og når skytteren f.eks. skyter med anlegg, vil
denne ha svært begrenset effekt. Flere skytterlag har anskaffet et antall rekruttjakker til utlån, og endel aspiranter arver
ofte jakker av sine eldre søsken.

Forbudet mot spesiell skytebekledning ble i sin tid innført fordi en ønsket å holde kostnadene nede i denne klassen. Både
andre endringer i klassens reglement og prisfall kan tyde på at forbudet med fordel kan oppheves.

Drøfting i DFSU:
DFSU ønsker å holde fast ved intensjonen om at klasse Aspirant skal være en billig lavterskelklasse, der inngangsbilletten
til skytesporten holdes på et absolutt minimum.DFSU ser at det er mange skytterlag som etter hvert sitter med mange
skytterjakker, og at mange aspiranter derfor helt sikkert kunne tenke seg å benytte en av disse. DFSU er allikevel skeptiske
til å åpne for bruk av skytterjakke i klassen. Blir forbudet opphevet vil vi ikke kunne hindre noen fra å kjøpe skytterjakker til
en langt høyere pris enn 1000kr. Dette vil eventuelt være en utvikling ingen ønsker.Videre ønsker DFSU heller å oppfordre
de som ønsker å konkurrere med skytterjakke å rykke opp i Rekrutt/Eldre rekrutt/Junior.

Vedtak i DFSU:
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre at dagens reglement, pkt 7.221, for bekledning i klasse Aspirant opprettholdes.
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Administrasjonens drøfting:
Det har vært en politikk i DFS å prøve å begrense kostnadene. Dette ved blant annet å innføre enhetsvåpenet Sauer etc.
Når klasse Aspirant ble innført i 1999 var argumentasjonen at om vi skal redusere kostnadene,må vi redusere behovet for
spesialutstyr. Skal dette bli en realitet,må man ha et forbud mot dette i denne klassen. For å tiltrekke nybegynnere bør det
ikke koste for mye, og nivået i klassen bør være slik at ingen føler at man er for dårlig. Skytterne må få tid på seg til å finne
ut om skyting er så interessant at han/hun vil benytte mer tid på sporten.

Altså var klassen ment som en ren rekrutteringsklasse. Senere har profilen på klassen blitt videre styrket ved at vi har tillatt
bruk av støtte. Samtidlig har aldersgrensen for klasse Rekrutt blitt senket til 11 år. Dermed kan du starte som 10 åring i
klasse Aspirant, og etter ett år velge å rykke opp i klasse Rekrutt om du ønsker det. Da er det fritt frem for bruk av skytter-
jakke.
Om vi velger å åpne for bruk av skytterjakke vil det alltid være noen som vil kjøpe det ”beste” som er å få, og dermed
måtte ut med langt mer enn for ei billig jakke til rundt 1000kr.

Konklusjon:
Administrasjonen støtter DFSU sitt vedtak.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Dagens reglement, pkt 7.221, for bekledning i klasse Aspirant opprettholdes.

Jarle Tvinnereim foreslo Nordmør skyttersamlag sitt forslag om å tillate skytterjakke i klasse Aspirant med
følgende formulering:

Nytt avsnitt “Påkledning”under pkt 7.221 i Skytterboka:

Det er tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og albuebeskyttere (i henhold til regler under Skytterbokas
pkt. 8.140). Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytterbukse og skytesko. Kontroll av bekledning foretas av standplassleder
ved opprop.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:

Administrasjonens forslag vedtas.Vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Kveli, Undseth, Høgmo og Bjerknæs stemte for
administrasjonens forslag,mens Tvinnereim, Kornbrekke og Hofstad stemte for Tvinnereims forslag.

Bjerknæs redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling:

Følgende hadde ordet i saken: Hofstad, Krogstad,Tveiten,Vorland, Andersen

Hofstad fremmet følgende forslag: ”Nytt avsnitt “Påkledning”under pkt 7.221 i Skytterboka: Det er tillatt å benytte skytter-
jakke, skytterlue, skytterhanske og albuebeskyttere (i henhold til regler under Skytterbokas pkt. 8.140). Det er ikke tillatt å
benytte spesiell skytterbukse og skytesko. Kontroll av bekledning foretas ved opprop/standplassleder.”

Vedtak:
Hofstad sitt forslag vedtatt med 33 mot 22 stemmer for Norges Skytterstyres innstilling.

Sak 24. Budsjettsøknad for offentlige midler 2011

I ”REGLEMENT FOR ØKONOMISTYRING I STATEN, fastsatt ved kongelig resolusjon av 12. desember 2003 og gjennom
”BESTEMMELSER OM ØKONOMISTYRING I STATEN” fastsatt samme dato, er det fastlagt kriterier for driftsstøtte over for
svarsbudsjettet kap.1719 post 71:
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”Den overordnede målsettingen for organisasjoner som mottar driftsstøtte, er å styrke forsvarsviljen- og eller evnen hos
det norske folk og å være nyttig for totalforsvaret.
Opplysningsorganisasjonene som mottar driftsstøtte må ha som mål å styrke folkeopplysningen gjennom informasjon og
holdningsskapende arbeid. Det legges vekt på at informasjonen skal representere et mangfold. Øvrige organisasjoner skal
bidra til økt interesse for rekruttering til Forsvaret, samt bidra til å opprettholde Forsvarets evne og vilje til å utføre sine
oppgaver så vel som folkets forsvarsmotivasjon. Internasjonal fredsbevarende og fredsbyggende aktiviteter vektlegges.

Forsvarsdepartementet vil prioritere å gi støtte til organisasjoner som når et størst mulig publikum. Fordi departementet
gir driftsstøtte, og i liten grad stiller spesifikke krav til hvordan organisasjonens oppgaver løses og målsettinger nås, er det
viktig at målgruppene oppfyller visse krav:

• Organisasjonene må, i tillegg til å oppfylle øvrige kriterier for støtte, være landsdekkende.
• Hovedsammenslutninger av organisasjoner bør prioriteres.
• Organisasjonene må ikke vedkjenne seg politikk som strider mot norsk lov.
• Organisasjonene må ikke ha en formålsparagraf som motarbeider den sikkerhets- og forsvarspolitikk som

Stortinget har vedtatt.
• Organisasjonene bør ikke ha som hovedoppgave å fremme sine medlemmers ve og vel.”

Det frivillige Skyttervesen har sine grunnregler gitt av Stortinget. Formålsparagrafen har stått uforandret i mer enn 100 år,
men passer svært godt til de kriterier som departementet har gitt for driftsstøtte:

”Det frivillige Skyttervesens mål er å fremme praktisk skyteferdighet innen det norske folk og derved
dyktiggjøre det for landets forsvar.”

Vårt overordnede mål:
Da Stortinget opprettet Det frivillige Skyttervesen var det med den klare hensikt å bygge opp under forsvarsviljen og å
styrke Forsvaret.
DFS er en breddeorganisasjon - ”innen det norske folk”- med klar forsvarsmessig tilhørighet - ”dyktiggjøre det for landets
forsvar-”. Hele vår aktivitet legges opp til og nå så mange som mulig gjennom lokale rekrutteringstiltak,markedsføring
gjennom stevneaktivitet og lokale tilbud, utdanning av tillitsmenn og instruktører.

DFS er en praktisk utøvende organisasjon som trenger baneanlegg. Det er viktig å understreke betydningen av at hvert
lag har sin egen skytebane, så langt dette er mulig. Bygging og vedlikehold av baner blir i stor grad gjort på dugnad med
midler fra det offentlige og midler som lagene selv skaffer til veie. Organisasjonen arbeider målbevisst med miljøforbe-
dringstiltak gjennom den såkalte ”Miljøpakka”.

Ved å ta hånd om salg av våpen og ammunisjon sentralt vil organisasjonen hjelpe skytterne med å kvalitetssikre disse pro-
duktene, og gi medlemmene best mulig pris.
Gjennom styrking av det forpliktende samarbeidet med Forsvaret, og gjennom avtaler om bruk av baner/bygningsmasse,
gjennom utdanningstiltak og felles arrangement – søke å legge forholdene best mulig til rette for vårt virksomhetsområ-
de. DFS har således over flere tiår hatt samarbeidskurs med HV for utdanning av skyteinstruktører. Siden 2007 er dette
også gjennomført med deler av med Hærens styrker.

I St.prp. nr 42. Den videre moderniseringen av Forsvaret i perioden 2005 – 2008 har bl.a. ført til en kvalitetsreform av
Heimevernet. Dette får den konsekvens at Heimevernets behov for skytebaner for gjennomføring av trening øker.Våre
skytterlag må her være forberedt på økt støtte til HV gjennom lokale avtaler, slik vi kjenner det fra tidligere.

DFS startet i 2005 et samarbeid med HV for økt fokus på utnyttelse av den skyteferdighet som DFS’ ungdomsskyttere har.
Dette gjaldt både førstegangstjenesten og plassering i strukturen senere. Ordningen med førstegangstjeneste ved HVUV
fungerte utmerket. I 2008 ble imidlertid HVUV lagt ned og ordningen lagt på is inntil videre.

DFS har i sine ungdomskull en relativt stor andel kvinnelige skyttere. Det bør utformes en strategi i samarbeid med
Forsvaret slik at DFS kan støtte bestrebelsene med å informere og rekruttere de mest motiverte og best egnede av begge
kjønn til Forsvarets mangeartede virksomhet. Herunder bør fokus fortsatt rettes mot ungdomsklassene ved f. eks
Landsskytterstevnet, sentrale kurs for tillitsvalgte og regionale seminarer. DFS’ hjemmesider er allerede i bruk bl.a. til dette
formål.Ved arrangement av Landsskytterstevnet 2008 søkte DFS om prosjektmidler til egen storskjerm til 100m skyting-
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ene, hvor ungdomsklassene har sine mesterskap. Denne skjermen ble forutsatt disponert av Forsvaret for markedsføring i
kombinasjon med resultatvisning. DFS er kjent med Forsvarets uttalte målsetting om minimum 25 % kvinneandel i opp-
setningene og har bl.a. dette som en målsetting ved de tiltak som nevnt ovenfor. For LS 2009 og senere vil vi fortsatt tilby
Forsvaret markedsføring av ovennevnte satsing på storskjermer på LS.

I en tid med et forsvar i sterk omorganisering og mange nordmenns opplevelse av et redusert nærvær av avdelinger,må vi
som en frivillig forsvarsorganisasjon kunne hevde at vårt nærvær overalt i landet er viktigere enn noen gang. Ivaretakelse
av skytebaner og arbeidet med å ha aktive skytterlag overalt får med dette en økt betydning.
I arbeidet med å ta vare på skytebanene, særlig de som ligger nær bebyggelse, opplever vi et sterkt press på økonomien i
organisasjonen.Vi har store kostnader til juridisk og teknisk bistand for enten å beholde eksisterende baner eller å bygge
nye, lengre vekk fra bebyggelse. Det haster med å sikre eksisterende skytebaner. For å holde de økonomiske rammer
innenfor anleggssektoren har Norges Skytterstyre vedtatt en reduksjon av ordinære bidrag for skytterlagenes oppgrade-
ring av sine baner i et 20 års perspektiv på den enkelte bane. For 2010 er denne reduksjon 50 %.

Målgrupper:
Helt fra starten av har Det frivillige Skyttervesen blitt pålagt å gjennomføre instruksjonsskyting for alle som i prinsippet
ønsker det, spesielt nevnes ungdom fra og med det år de fyller 14 år og til og med utskrivningsåret.

• I lokalmiljøet arrangeres skyteskoler. Dette anses som ett av de beste rekrutteringstiltak.
Skolene er en målgruppe vi søker å nå gjennom organisert skoleskyting i ungdomsskoler og videregående skoler.

• Også voksne gis tilbud om opplæring gjennom trening og konkurranser i klasser spesielt tilpasset voksne
nybegynnere.

• Hvert år arrangeres Skytingens Dag i en stor del av lokallagene for at lokalbefolkningen skal få anledning til å bli
kjent med skyttermiljøet.

Forsvaret - spesielt Heimevernet - skal så langt som råd er gis anledning til å benytte skytterlagenes baner og bygninger.
Dette samarbeidet reguleres gjennom avtaler med hvert enkelt skytterlag. De baner Heimevernet ønsker å benytte for
sine årlige treninger gis prioritet ved oppgradering og kontroll av sikkerhet før avtale om bruk inngås.Til dette avsettes
det særskilte midler for skytterlagene som eier disse baner. Skytterlagene vil, så langt kapasitet og ressurser rekker, gi
jegere anledning til trening og å avlegge skyteprøven for storviltjegere slik det fremgår i vår avtale med Direktoratet for
naturforvaltning. Ca 80.000 storviltjegere gjennomfører årlig trening og skyteprøven på DFS’ baner.

Enkeltprosjekter som skal videreføres:
Skyttertinget har prioritert tre områder det skal jobbes spesielt med:

1. Skytebaner (anlegg)
2. Rekruttering
3. Ammunisjon.

Et fjerde prosjekt som det arbeides videre med i årene framover er fortsatt overgang til bruk av elektronisk målmateriell,
også i feltskyting, samt utstyr for publikumsvisning for samme.
Ved Skyttertinget i 2009 vil DFS sette fokus på oppdatering av regelverket for antidopingarbeidet i organisasjonen.
Bakgrunnen er et generelt økt fokus på problemstillingen innen idretten og i samfunnet forøvrig. Også Forsvaret har rettet
et sterkere fokus på dette de senere år. Dagens regelverk har sitt utspring i vedtak tidlig i 1980-årene hvor det ble forutsatt
at DFS’ sentrale administrasjon skulle forestå dette arbeid, inklusive praktiske tester.Ved et vedtak om reviderte regler kan
det bli et mer omfattende antidopingarbeid, kan hende med innleid støtte fra Antidoping Norge, noe som vil medføre
økonomiske konsekvenser.

1. Skytebaner/anlegg
Av de totale bevilgninger fra FD brukes hvert år ca en tredjedel til nybygg og vedlikehold. Av disse midlene er 5 mill. kr.
brukt til støyforbedringstiltak på baner med høyt støynivå, det såkalte Miljøpakkeprosjektet. Dette prosjektet skal gå over
mange år etter en på forhånd godkjent plan. I en rapport fra SFT 1714/2000 av 18. februar 2000 blir det pekt på at dette
arbeidet gir størst støydempende effekt av de tiltak som er kjent i dag, og det hevdes at økning i resursinnsatsen i prosjek-
tet fram til 2010 bør vurderes. Det har så langt ikke skjedd noe av praktisk betydning for prosjektet. Det gjenstår fortsatt ca
67 skytebaner på listen over aktuelle baner for miljøpakketiltak.Målsettingen er fortsatt fem baner hvert år,men kostnads-
økning har ført til at det realistiske tall er 2-3 baner. DFS’ anleggsavdeling vil i de nærmeste år systematisere arbeidet med
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å støysoneberegne samtlige skytebaner eid av tilsluttede skytterlag. Hensikten er å forebygge at støysonene benyttes til
formål som er lite forenlig med vår virksomhet. Dessuten kan kommunene benytte seg av vårt arkiv ved behov, slik at
saksbehandling i kommunene blir enklere og raskere ved ombygging/nybygging av skytebaner. For øvrig gjøres dette
arbeid av DFS allerede,men da på anmodning i det enkelte tilfelle. DFS vil fortsette utprøvingen av eventuelle nyvinninger
hva gjelder støydempningsmetoder for standplasser.

Når DFS nå søker om en økning av driftsstøtten har det hovedsaklig sin bakgrunn i et økende økonomisk støttebehov på
grunn av stadig høyere krav til miljø- og sikkerhetsmessige løsninger, som igjen betyr høyere kostnader. Et økende press
for flytting av baner vekk fra boligområder fører også til et øket behov for juridisk og teknisk bistand. Den generelle kost-
nadsøkning i bygg- og anleggsbransjen spiller også en viktig rolle, noe som gir grunn til bekymring for dette spesielt vikti-
ge satsningsområdet.Med dagens vanskelige rammebetingelser for bygging av nye skytebaner er det av største betyd-
ning å vedlikeholde eksisterende anlegg. Økte tilskudd genererer økt egeninnsats fra skytterlagene, og bidrar dermed til
betydelig verdiskapning.
Norges Skytterstyre har tatt opp til vurdering støtte til innendørs anlegg for rekruttering og grunnleggende opplæring.
Dette har vi så langt ikke hatt midler til.

Fra og med 2008 har DFS sett seg nødt til å øke bemanningen ved Skytterkontoret. En vesentlig økning i bruk av Internett,
E-post, Tillitsnett og Administrasjonsprogram på data i skytterlag og samlag har tvunget fram en forsterkning av
IT-avdelingen. Her var det tidligere kun en ansatt.Med alle kostnader i tillegg til lønn representerer dette alene en
kostnadsøkning på ca kr 500.000.
I tillegg til fokus på miljøet med hensyn til støy er DFS også involvert i et prosjekt igangsatt av Statens
Forurensningstilsyn(SFT) for å kartlegge mulige miljø-utfordringer med hensyn til eventuell avrenning av tungmetaller fra
kulefang på skytebaner. Sett fra DFS’ side er resultatene fra prosjektet ikke foruroligende for oss,men prosjektet vil i de
nærmeste år kunne medføre inndekning av kostnader til tiltak av foreløpig ukjent omfang. I samarbeid med Statens
Forurensningstilsyn og NIVA vil det i nær framtid vurderes prøveprosjekter som kan ta hånd om eventuell avrenningspro-
blematikk.Til eventuelle slike prosjekter vil det bli søkt om prosjektmidler utenom de ordinære tilskudd.

I 2006 igangsatte DFS en total gjennomgang av de sikkerhetsmessige forhold på alle skytebaner tilhørende tilsluttede
skytterlag. Prosjektet er omfattende og vil kreve økonomisk innsats i flere år framover.

Konsekvensene av manglende resurser på skytebanesektoren vil først og fremst være redusert innsats i miljøpakkearbei-
det fordi kostnadsveksten i anleggssektoren er stor. I 2008 er ventelisten for baner som trenger tiltak i denne pakken 67,
med en total kostnadsramme på ca kr 120 - 140 mill. Samtidig vil den totale sikkerhetsgjennomgang av alle baner
forsinkes og ordinær støtte til vedlikehold reduseres som nevnt ovenfor.

2. Rekruttering
DFSU har utarbeidet et eget budsjettforslag for 2011 som legges ved. Der beskrives tiltak som ønskes igangsatt for å styr-
ke rekrutteringen. Dette gjelder bidragsordningene, aktivitetsstøtte, kurs og samlinger,merker, diplomer og informasjons-
materiell tilpasset forskjellige målgrupper. De øvrige breddetiltakene – som Dugleiksmerket, Den norske skyttermedalje,
Forsvarsmerket, skoleskyting og skyteskoler – opprettholdes og styrkes gjennom informasjonstiltak, utvikling av støttema-
teriell og økonomiske tiltak. Nye trekk i aktiviteten blir støtte til rekrutteringen til Forsvarets nye struktur, herunder også
rekruttering av kvinner til tjeneste i Forsvaret. I vårt samarbeid med FD, bl.a. ved møter i infoforum, kan informasjonen mot
våre kvinnelige medlemmer formes slik Forsvaret ønsker det. I 2008 hadde DFS fortsatt ca 18 000 – 20 000 medlemmer
som var 20 år eller yngre. Herav ca 25 % kvinner.

Norges Skytterstyre har i sine drøftinger i prinsippet vedtatt å styrke den økonomiske støtten til aktivitet på
lokalt/regionalt nivå.Midler til nedskriving av ammunisjon til rekrutteringsskyttere er øket ved at gruppen som nyter godt
av ordningen er utvidet tom 20 år.

Norges Skytterstyre har en klar intensjon om at kostnadene med å være aktiv i ungdomsklassene i vår virksomhet skal
holdes under kontroll og helst reduseres.
Nedskriving av ammunisjon er ett sentralt virkemiddel for å styrke rekrutteringen fra en bredest mulig del av befolkning-
en. Ønskemålet er derfor ytterligere midler for kostnadsreduserende tiltak.

All den tid vi baserer vår virksomhet på skyting med grovkalibret ammunisjon, tilsvarende den som Forsvaret nytter, er
hele den store ungdomsgruppen godt forberedt på den aktivitet som venter i militærtjenesten.
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DFS finner ingen grunn til å legge skjul på den oppdragende virksomhet som ligger i bunnen for all skyteaktivitet.
Utøverne opparbeider en god evne til å følge regler og bestemmelser for opptreden og behandling av skytevåpen. En
egenskap som samfunnet har uvurderlig nytte av.

3. Ammunisjon
Det ble ekstra viktig for DFS å følge opp ammunisjonsmarkedet etter at Nammo Raufoss AS flyttet produksjonen av skyt-
terlagsammunisjon til Finland (Lapua). Så langt har vi ikke fått indikasjoner på at dette i seg selv blir en fordyrende pro-
sess,men utviklingen må følges nøye. Kontakten med produsenten, produktutviklingen og leveranse vil bli ivaretatt ved
Nammo Raufoss som før. Selv om man skulle få en viss prisøkning er målet fortsatt å opprettholde et høyt aktivitetsnivå i
de ulike konkurranseformer, spesielt gjelder det å følge opp med tiltak og forbedringer i de feltmessige disipliner. Saken vi
hadde gående med Konkurransetilsynet er avklart. Den merknaden som gjaldt nedskrivning av rekruttammunisjon er
ivaretatt. All rekruttammunisjon blir nå nedskrevet. Skytterkontoret omsetter ammunisjon også fra Norma AS. I 2005 ble
det omsatt en patrontype for Norma AS. Produktspektret er i 2009 utvidet til fire forskjellige ammunisjonstyper.

Norges Skytterstyre vurderer fortløpende ytterligere tiltak for å gjøre ammunisjon billigere for skytterne, særlig medlem-
mer i aldersgruppen 20 år og yngre.

Arbeidet med klargjøring og vurdering av bruk av Forsvarets nye kaliber 5,56 mm i Sauer 200 STR nærmer seg en avslut-
ning. Det gjenstår mindre tekniske detaljer før løsningen kan sies å være fullt ut funksjonell. Den avsluttende tekniske
finpuss utstår til DFS har besluttet godkjenning av kaliberet. Produksjon av denne ammunisjonen har et materialforbruk
som er halvert i forhold til dagens ammunisjonstyper. I dette kaliber ligger det derfor en forventning om prisgevinst på
ammunisjon.

Elektronisk anvisning
Overgangen til elektronisk målmateriell / anvisning er fortsatt i sterk utvikling. Et samarbeid mellom Forsvaret og DFS
førte i 2001 til at baneskytingene på Landsskytterstevnet i Bodø foregikk på elektroniske skiver. Publikumsløsningene ble
meget godt mottatt og en kan derfor konkludere med at den nye teknikken ikke på noen måte har svekket
Landsskytterstevnets popularitet. Generelt vil organisasjonen bruke en del resurser på å følge opp utviklingen på dette
felt. Hva overgangen til elektronisk anvisning vil koste oss i årlige utgifter er vanskelig å tallfeste,men vi har allerede sett at
organisasjonen vil få en del nye utgiftsposter i denne sammenheng. Nye modeller av elektronisk skivemateriell må testes
og godkjennes før det tas i bruk. Forsvaret, ved GIHV, har igangsatt vurdering av innføring av elektronisk anvisning også i
feltskyting. For HV vil bruk av elektroniske feltfigurer være mannskaps-besparende og på sikt, etter alt å dømme, også
være et godt økonomisk tiltak.

Elektronisk målmateriell for Stang- og felthurtigskyting på lags- og samlagsnivå.
DFS har til nå gitt bidrag til kjøp av mekanisk målmateriell for disse øvelsene. Etter en prosess og et samarbeid med SFT og
NIVA endrer DFS dette til kun bidrag til elektronisk målmateriell som miljømessig er en gunstigere løsning. Dette materiel-
let er imidlertid vesentlig dyrere enn det mekaniske og krever derfor økte midler for i ønskelig grad å påvirke lagene og
samlagene til anskaffelse av slikt materiell.

Utvikling av resultatsystemer og IT løsninger
I 2009 har DFS startet arbeidet med anskaffelse av et nytt resultatprogram til Landsskytterstevnet. Dagens resultatprogram
baserer seg på DOS, og en ny windows basert løsning er helt nødvendig for å kunne avvikle LS med de store kravene til
gjennomføring som dette arrangementet stiller ved bruk av elektronisk målmateriell. Kostnad for nytt program er estimert
til 1.0 til 1.3 mill.

I 2010 vil det også bli iverksatt en anskaffelse av nytt administrasjonsprogram for skytterlagene. Dagens programvare er 8
år gammel og er basert på lokal installasjon. Nye versjoner fra Microsoft har medført at det er problemer med å få dette
programmet installert. En ny web basert løsning er derfor helt nødvendig, også med tanke på å effektivisere/rasjonalisere
arbeidet i skytterlagene. Antatt kostnad 1.5 til 2.0 mill.
En oppgradering av DFS`utdanningsmodell ble vedtatt på Skyttertinget 1999 og ble gjennomført i full skala. Parallelt med
dette må det fortsatt gjøres en betydelig jobb med utvikling og oppdatering av utdannings- og støttemateriell for tillit-
svalgte. ”Håndbok for skytterlag”, som Skytterstyret ønsket å sende ut til alle skytterlag, ble ferdigstilt og sendt alle skytter-
lag i 2002. Håndboken ble finansiert med prosjektstøtte fra FD. Boken har fått meget god omtale av brukerne. Det skjer
fort endringer på mange felt innen organisasjonen og i løpet av de nærmeste år er en oppdatering helt nødvendig.Med
prosjektstøtte fra FD ga DFS i 2007 ut eget hefte med tema ”konkurranseskyting med AG3 i DFS”.
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I budsjettforslaget for 2011 er det gjort enkelte justeringer i forhold til forslaget for 2010.
Skyttertinget må som vanlig gi Skytterstyret fullmakt til å foreta de nødvendige prioriteringer ut fra de midler som depar-
tementet stiller til rådighet.

Utviklingen av FDs driftsstøtte de senere år samt kommentarer om framtidige prioriteringer av eventuelt økning av disse.

Det er tidligere påpekt følgende forhold hva gjelder utviklingen av driftsstøttens størrelse:
I perioden 2001 – 2007 steg konsumprisindeksen fra 108,7 til 118,6 hvilket ga en prosentvis økning i seksårsperioden på
9.1. I nevnte periode var økningen i driftsstøtten til DFS fra FD på 6.7 %. I samme periode er det imidlertid en lønnsvekst
på ca 27.6 %.DFS ble derfor i prinsippet tvunget til økonomiske innsparinger i nevnte periode. I den perioden som er
beskrevet ovenfor er følgende tiltak/innsparinger foretatt:

• reduksjon av antall ansatte fram tom 2007
• reduksjon av kontorleiekostnader
• reduksjon av antall styremøter
• generelle tiltak av rasjonaliserende/besparende art

Med dette har DFS gjort en målrettet innsats for at de mest prioriterte sektorer skal forbli relativt uberørt. Fom 2008 har
DFS, som beskrevet foran, sett seg nødt til å øke bemanningen med en person.

DFS gjennomfører jevnlig anskaffelser/kjøp av tjenester som er underlagt reglene for offentlige anskaffelser.Tidvis, som i
2008-2009, er dette relativt tunge prosjekter som krever kompetanse for korrekt håndtering som ligger utenfor ansattes
forutsatte kunnskapsområde. Arbeidet blir derfor både tidkrevende og økonomisk krevende fordi det må leies inn omfat-
tende støtte til prosessene. DFS ser seg derfor best tjent med en framtidig håndtering av prosjektområdet ved å ansette
en person med dette som spesialfelt, evt kombinert med en mulig avlastning av innleid juridisk bistand. Posten for admi-
nistrasjon i budsjettet gjenspeiler derfor dette behov.

Under avsnittet om skytebaner pekes det på at miljøpakkens framdrift og støtte til innendørs skytebaner er to områder
hvor organisasjonen tilkjennegir ønsker/tanker om vesentlig økt økonomisk satsing.

Kostnadene for den enkelte aktive utøver er etter manges mening en negativ faktor i rekrutteringsarbeidet. Det er for
inneværende år allerede truffet tiltak for å bedre dette ved økt tilskudd til nedskrivning av ammunisjon.Tiltak i stor skala
på dette felt er økonomisk meget krevende,men like fullt en vurdering som må gjøres kontinuerlig.

Etter flere år med fast beløp ble DFS for år 2008 tildelt driftsstøtte med en økning på kr 546.000. For 2009 var økningen kr
904.000. DFS ser positivt på at den fastlåste situasjon med fast beløp over mange år ble brutt. Økningen er imidlertid kun
på 3 % og vil ikke kompensere for lønns- og prisvekst. Dette medfører ytterligere press på budsjettpostene.

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skyttertinget 2009:

Det søkes Forsvarsdepartementet om en bevilgning på kr 40 475 000,- for år 2011.

Skytterstyret gis fullmakt til å foreta justeringer på poster når bevilgningen for 2011 fra Stortinget er fastsatt.

FORSLAGET TIL BUDSJETT FOR 2011 SER SLIK UT SAMMENLIGNET MED
SØKNAD FOR 2010 OG BEVILGNING FORDELT PÅ POSTER 2009

POST PROSJEKT SØKER FOR SØKT FOR BEVILGET 2009
2011 2010 Fordelt på poster

11 Administrasjon 10 600 000 9 900 000 9 913 000
12 Landssk.st./Nordisk/NC/NM felt/skifelt/skogsløp 2 100 000 2 000 000 2 325 000
13 Medaljer, diplomer,merker 775 000 675 000 753 000
14 Bidrag lag, samlag, kretser 2 600 000 2 600 000 2 603 000
15 A Bidrag baner 7 700 000 7 700 000 4 020 000
15 B Spesielle støytiltak 7 000 000 7 000 000 5 000 000
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16 A Utdanning 1 500 000 1 300 000 1 473 000
16 B Utdanning/ samarbeid HV/matr 500 000 500 000 Inngår i utd.
17 Rekruttering 2 000 000 1 800 000 1 435 000
18 A Feltskyting 800 000 800 000 442 000
18 B Skogsløp/Skifeltskyting 600 000 400 000 250 000
19 Ammunisjonsbidrag 2 650 000 2 650 000 2 412 000
20 A Markedsføring/ informasjon 850 000 750 000 860 000
21 Oppdatering av adm.program 600 000 0 600 000
22 Antidopingarbeid 200 000 200 000

SUM 40 475 000 38 275 000 32 086 000

Merk: Beløp for 2009 er kr 886.000 høyere enn bevilget. Dette finansieres ved andre tilskudd samt overføringer av ubruk-
te midler fra 2008

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtatt.

Tvinnereim redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.

Sak 25. Budsjett for private midler 2010

BUDSJETTFORSLAG PRIVATE MIDLER 2010

Note Budsjett 2010 Budsjett 2009 Regnskap 2008
Driftsinntekter
Salgsvirksomheten 1 27 450 000 23 225 000 26 444 401
Norsk Skyttertidende 2 2 650 000 2 660 000 2 461 561
Salg administrasjonsprogram 3 660 000 660 000 409 940
Landslotteriet 3 042 620
Andre inntekter 130 000
Sum driftsinntekter 30 760 000 26 675 000 32 358 522

Driftskostnader
Salgsvirksomheten 1 26 931 000 22 875 000 26 194 130
Norsk Skyttertidende 2 2 759 000 2 660 000 2 757 527
Administrasjonsprogrammet 3 660 000 660 000 414 294
Landslotteriet 1 991 179
Øvrig virksomhet 4 890 000 1 650 000 684 246
Organisasjonsutgifter 5 910 000 1 450 000 1 591 897
Sum driftskostnader 32 150 000 29 295 000 33 633 273

Driftsresultat -1 390 000 -2 620 000 -1 274 751

Finansposter
Finansinntekter 600 000 650 000 781 930
Finanskostnader 1 000 1 000 756
Netto finansposter 599 000 649 000 781 174

Resultat -791 000 -1 971 000 -493 577
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Note 2 - Norsk Skyttertidende

Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008

Driftsinntekter

Annonseinntekter 750 000 560 000 545 475

Abonnementsinntekter 1 900 000 2 100 000 1 836 086

Driftstilskudd 80 000

Sum driftsinntekter 2 650 000 2 660 000 2 461 561

Produksjon-/distribusjonskostnader

Trykningsutgifter 820 000 800 000 803 875

Porto- og distribusjon 480 000 444 000 470 793

Sum produksjons-/distribusjonskost 1 300 000 1 244 000 1 274 668

Lønnskostnader 900 000 830 000 886 725

Annen kostnad

Husleiekostnader 105 000 100 000 97 037

Kjøp inventar og utstyr 25 000 25 000

Revisjonshonorar 15 000 12 000 12 875

Andre honorarer 18 000 18 000

Kontorrekvisita 15 000 18 000 12 723

Telefon og porto 50 000 75 000 39 718

Reise- og oppholdsutgifter 300 000 312 000 376 075

Markedsføring 30 000 25 000 56 477

Forsikring 1 000 1 000 1 229

Sum annen kostnad 559 000 586 000 596 134

Driftsresultat -109 000 0 -295 966

Note 3 - Administrasjonsprogram lag og samlag

Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008

Driftsinntekter

Salgsinntekter 660 000 660 000 409 940

Sum driftsinntekter 660 000 660 000 409 940

Kostnader lisenser for videresalg 100 000 100 000 101 008

Lønnskostnader 100 000 100 000 94 303

Annen kostnad

Inventar og utstyr 25 000 25 000 23 273

Konsulenthonorarer EDB 345 000 345 000 118 131

Kontorrekvisita 15 000 15 000 16 980

Telefon og porto 15 000 15 000 10 836

Reise- og oppholdsutgifter 50 000 50 000 49 763

Markedsføring 10 000 10 000

Sum annen kostnad 460 000 460 000 218 983

Driftsresultat 0 0 -4 354
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Note 4 - Øvrig virksomhet

Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008

Lønns- og personalkostnader 250 000 250 000 44 828

Annen kostnad

Inventar og utstyr 25 000 40 000 6 335

Reise- og oppholdsutg 50 000 50 000 58 542

Representasjon 90 000 90 000 106 727

Kontingenter og gaver 50 000 50 000 44 953

Forsikring 25 000 20 000 22 361

Kostnader fremtidige lotterier 250 000

Leie av storskjerm til LS 400 000 400 000 400 500

Utgifter flytting Skytterkontoret 500 000

Sum annen kostnad 640 000 1 400 000 639 418

Sum kostnader øvrig virksomhet 890 000 1 650 000 684 246

Note 5 - Organisasjonsutgifter

Forslag 2010 Budsj 2009 Regnsk 2008

Bruk av øremerkede midler

Rekrutteringsaktiviteter 300 000 200 000 42 827

Utdanning 291 392

Felt-/skifelt, elektroniske feltfig 167 813

Sikkerhetspakke skytebaner 600 000 554 744

Sum bruk av øremerkede midler 300 000 800 000 1 056 776

Bruk av annen egenkapital

Landsskytterstevnet 250 000 250 000 213 040

E-post til alle skytterlag 160 000 200 000 149 467

Ammunisjonsbidrag 200 000 172 614

Til andre formål, budsjettreserve 200 000

Sum bruk av annen egenkapital 610 000 650 000 535 121

Sum organisasjonsutgifter 910 000 1 450 000 1 591 897

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for Skytterstinget 2009:
Budsjettforslag for private midler 2010 vedtas.

Norges Skytterstyres innstilling:
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2009 til å fatte følgende vedtak:
Administrasjonens forslag vedtas.

Tvinnereim redegjorde for Norges Skytterstyres innstilling.

Vedtak:
Norges Skytterstyres innstilling enstemmig vedtatt.
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Sak 26.Valg

Valgkomiteens innstilling til skyttertinget 2009.

Valgkomiteens leder, Jan Håvard Refsethås, redegjorde for valgkomiteens arbeid.

Følgende hadde ordet i saken: Hereid, Gården,Massnes, Skarpodde,Vorland,
Knutsen, Dalhaug, Lang-Ree, Årdal, Njøs,Meland

1. President i Norges Skytterstyre:
Valgt: Hans O. Kveli (gjenvalgt med 52 stemmer, 3 blanke)

2.Medlemmer til Norges Skytterstyre med varamedlemmer: Nord-Norge
Valgt: Henning Ivarrud (enstemmig gjenvalgt)

Varamedlem: Eigil Kr. Høgmo (enstemmig gjenvalgt)

Vestlandet
Valgt: Jarle Tvinnereim (enstemmig gjenvalgt)

Varamedlem:Oddbjørn Meland (valgt med 37 stemmer, 16 stemmer for Leiv Reksten, 2 blanke)

Østlandet (på grunn av at varamedlem Nils Erik Lundon fikk stilling ved Skytterkontoret,
trakk han seg som varamedlem for Østlandet utenom turnus.)

Varamedlem: Jan Åge Gjerstad (valgt med 39 stemmer, 14 stemmer for Guttorm Bentdahl, 2 blanke)

3.Visepresident i Norges Skytterstyre:
Valgt: Jarle Tvinnereim (valgt med 28 stemmer, 25 stemmer for Sindre Undseth, 2 blanke)

4.Medlemmer med varamedlemmer til Ungdomsutvalget (DFSU):

Nord-Norge:
Valgt: Ole Hans Dyrhaug
Varamedlem: Kurt Maurstad

Sørlandet:
Valgt: Jan Erik Bjerklund
Varamedlem:Terje Høyland

Østlandet:
Valgt:Morten Bjerknæs
Varamedlem: Ingrid Tveiten (ny)

5. Leder i Ungdomsutvalget (DFSU)
Valgt:Morten Bjerknæs

6.Nestleder i Ungdomsutvalget (DFSU):
Valgt: Knut Vik

7.Utvalg for Skifeltskyting (DFS/SFU):
Medlem: Anna Kirsten Hellevang (ny)
Medlem: Johannes Linnerud
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Leder DFS/SFU
Valgt: Reidar Helland.
Varamedlem (for Anna Kirsten Hellevang): Olav Solheim (ny)
Varamedlem (for Johannes Linnerud): Rolf Magne Hellevang (ny)

8. Rådgivende utvalg:
Medlem: John Melvin Tveiten (ny) (valgt med 31 stemmer, 24 stemmer for Inge Yttri)

Leder Rådgivende utvalg
Valgt: Lars Indreiten
Varamedlem 1: Inge Yttri
Varamedlem 2: Steinar Paulsen

9.Domsutvalget:
Medlem:Øyvind Damås
Medlem: Erling Melvær (ny) (valgt med 43 stemmer, 12 stemmer for Gunnbjørn Fagervik)
Leder: Øyvind Damås
Nestleder: Ola Petter Holm
Varamedlem 1: Gunnbjørn Fagervik
Varamedlem 2: Svein Grønsund

10. Appellutvalget:
Medlem: Hilde Lang-Ree
Medlem: Einar Vorland
Leder: Hilde Lang-Ree
Nestleder: Ola Svennebye
Varamedlem 1:Torstein Brøto
Varamedlem 2: Ivar Otto Husby

11. Representant til Norges Forsvarsforening
Valgt: Presidenten
Varamedlem:Visepresidenten

12. Representant til Heimevernets Landsråd
Valgt: Presidenten
Varamedlem: Janne Kornbrekke

13.Valgkomiteen:
Midt-Norge:
Medlem: Jan Håvard Refsethås
Varamedlem: Per Gunnar Tønne
Vestlandet:
Medlem:Toralf Årdal (ny) (valgt med 38 stemmer, 17 stemmer for Jostein Bjørke)
Varamedlem: Asbjørn Massnes (ny)

14.To representanter til å underskrive protokollen:
Representant: Tingrepresentant fra Namdal i h t turnus
Representant: Tingrepresentant fra Nord-Østerdal i h t turnu
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Avslutningsvis takket Jarle Tvinnereim for tilliten som gjenvalgt representant for Vestlandet, og vervet som ny
visepresident i Norges Skytterstyre.
Morten Bjerknæs takket for tilliten som gjenvalgt leder i DFSU.
President, Hans O. Kveli, takket for gjenvalget, og for et godt gjennomført Skytterting.
Sindre Undseth takket for sin tid som visepresident i Norges Skytterstyre, og ønsket Jarle Tvinnereim lykke til i vervet.
Tinget ble avsluttet med at forsamlingen sang Nationalsangen.
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Neste år ønsker vi
velkommen til Elverum.

Hans O. Kveli
President

Norges Skytterstyre
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